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Foto z tradiční novohradské akce k ochraně přírody. Podrobné zhodno-
cení se dozvíte v článku a z dalších fotografií uvnitř NZ

Zatím netradiční Petropavlovská pouť v našem městě se uskutečnila poslední červnový víkend.
Další foto uvnitř NZ na str. 19

Dne 4. května 2023 převzal dlouholetý novohradský a údolský hasič Sta-
nislav Papoušek v centru Hasičského hnutí Přibyslav nejvýznamnější
hasičské ocenění Zasloužilý hasič. Blahopřejeme!

Školkové děti se zúčastnily výtvarné soutěže
Lesů ČR s.p., „LESY A PŘÍRODA KOLEM
NÁS“. Obrázek Jiříka Dvořáka byl vybrán a
byl oceněný na slavnostním předávání cen
v Jihočeské knihovně v Č. Budějovicích

Na začátku června jsme vernisáží zahájili třetí
letošní výstavu v Koželužně

Vážení čtenáři Novohradského zpravodaje,
přinášíme Vám letní číslo „místního čtení“, kde se opět dozvíte mnoho informací o tom, co se

u nás dělo za uplynulý měsíc. Například co bylo projednáváno na zastupitelstvu města či v osadě
Údolí, jak opět vyhrála příroda při „jejím Dni“, kdo dostal ocenění a proč, jak k nám přijela pouť
kvůli Petru a Pavlovi, co všechno zažily na výletech děti z mateřské školky a jak byli popasováni
noví čtenáři v knihovně. To vše se stihlo, a ještě mnohem víc. A také se „stihla“ jedna pěší pouť
(jako součást letošního programu Petropavlovské pouti), na kterou se vydalo deset poutníků
s malými svatými obrázky v kapse a k těm obrázkům si vztáhli nějaká přání, na která cestou mys-
leli. Jedno mé přání při pouti směřovalo ke všem dětem, které znám i neznám, aby jejich dětství
bylo prožito v bezpečí a v lásce na „planetě“, o kterou dospěláci vzorně pečují. Je něco důležitěj-
šího?

Přeji dětem pěkné prázdniny se vším radostným, co k nim patří, a všem čtenářům i hodně kul-
turních zážitků. Pozvánky na ně najdou uvnitř NZ.

K. Jarolímková
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Broučci a Sportovní hry Indiánská stezka Žabiček

Broučci a výlet do Borovan

Koťátka v kině v T. Svinech

Rozloučení s předškoláky

Sluníčka na zmrzlině Zahradní show – Dětské šasškování

FOTOOHLÉDNUTÍ
aneb jak červnové dny prožívaly děti
z mateřské školy…
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Zápis z 21. schůze městské rady

ze dne 17.5.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta města
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:

Ing. Eva Ševčíková, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 20. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 20. jednání rady města.

� 2. Obecně závazná vyhláška, o nočním
klidu
Rada města souhlasí s předloženým návr-
hem Obecně závazné vyhlášky, o nočním
klidu a postupuje návrh k projednání zastu-
pitelstvu města.
(Starosta a místostarosta informovali radu
o přípravě návrhu Obecně závazné vyhláš-
ky, o nočním klidu. OZV stanovuje vybrané
výjimečné případy pro rok 2023, kdy je
doba nočního klidu vymezena kratší dobou
nebo při nichž nemusí být doba nočního kli-
du dodržována.)

� 3. Rozpočtové opatření č. 5/2023
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 5/2023.
(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady, Eko-
nomického odboru návrh rozpočtového
opatření č. 5/2023.)

� 4. Pozemek parc. č. KN 320/4 –
zveřejnění záměru
Rada města schvaluje záměr pronájmu části
pozemku parc. č. 320/4 v k.ú. Nové Hrady
o výměře cca 480 m2 dle návrhu, na dobu ur-
čitou pěti let, za částku 2 Kč/m2/rok a pově-
řuje tajemníka MěÚ zveřejněním záměru na
úřední desce města.
(Rada obdržela od tajemníka MěÚ informa-
ci o vypršení nájemní smlouvy pro pana Mi-
chala K., Nové Hrady. Rada města souhlasí
s návrhem na zveřejnění pronájmu částí po-
zemku parc. č. 320/4 v k.ú. Nové Hrady
o výměře cca 480 m2.)

� 5. Koupě pozemku – Ing. Sabina K.
Rada města bere na vědomí žádost paní Ing.
Sabiny K., Č. Velenice o odkup části poze-
mku parc. č. 459, pozemku parc. č. 460 a
438/3 v k. ú. Obora u Vyšného a postupuje
žádost k projednání Osadnímu výboru Na-
kolice, Obora, Vyšné.
(Rada obdržela od paní Ing. Sabiny K., Č.
Velenice, žádost o odkup části pozemku
parc. č. 459, pozemku parc. č. 460 a 438/3
v k. ú. Obora u Vyšného dle návrhu.)

� 6. Žádost o finanční příspěvek – Archa
Borovany, o.p.s.
Rada města bere na vědomí žádost společ-
nosti Archa Borovany, o.p.s. o poskytnutí

finančního příspěvku z rozpočtu města
Nové Hrady a postupuje žádost k projedná-
ní Finanční a Sociální komisi rady města.
(Rada obdržela od společnosti Archa Boro-
vany, o.p.s. žádost o poskytnutí finančního
příspěvku z rozpočtu města Nové Hrady.
Příspěvek je žádán na činnosti spojené s tré-
nováním paměti seniorů. Celkové náklady
na činnosti činí 17.500 Kč.)

� 7. Smlouva Jihočeský kraj –
Modernizace silnic III/15618
a III/15616, průtah Nové Hrady
Rada města schvaluje smlouvu o právu pro-
vést stavbu "Modernizace silnic III/15618 a
III/15616, průtah Nové Hrady" s Jihoče-
ským krajem/Správou a údržbou silnic Jiho-
českého kraje, Č. Budějovice a pověřuje
starostu jejím podpisem.
(Rada projednala návrh smlouvy od Jihočeské-
ho kraje / Správy a údržby silnic Jihočeského
kraje, Č. Budějovice o právu provést stavbu
"Modernizace silnic III/15618 a III/15616,
průtah Nové Hrady". Jedná se o umístění
stavby na pozemky ve vlastnictví města dle
návrhu. Akce bude probíhat v součinnosti
s městem Nové Hrady a je plánována na ob-
dobí 2024-2025.)

� 8. Žádost o podporu – Ledax o.p.s.
Rada města bere na vědomí žádost společ-
nosti Ledax o.p.s o poskytnutí finančního
příspěvku a postupuje žádost k projednání
Finanční a Sociální komisi rady města.
(Rada obdržela od společnosti Ledax o.p.s.
žádost o poskytnutí podpory pro Domácí hos-
pic Ledax na rok 2023. Celková výše žádosti
o finanční podporu činí 10.000 Kč/rok.)

� 9. Smlouva o zajištění spolupráce –
SUBITON, spol. s r.o.
Rada města schvaluje smlouvu se společ-
ností Subiton spol. s.r.o., Praha na realizaci
festivalu Jihočeské Nové Hrady dle návrhu
a pověřuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela od společnosti Subiton spol.
s r.o. Praha návrh Smlouvy o zajištění umě-
leckého výkonu k letnímu hudebnímu festi-
valu "Jihočeské Nové Hrady" na celkovou
dramaturgii festivalu a zajištění kompletního
hudebního obsahu jednotlivých koncertů.)

� 10. Lesy ČR – bezúplatný převod
Rada města bere na vědomí informaci o jed-
nání ve věci žádosti o bezúplatný převod
pozemků od Lesy ČR, s.p. v lokalitě Za-
hradní čtvrť a pověřuje místostarostu dalším
jednáním.
(Místostarosta informoval radu o přípravě
žádosti pro bezúplatný převod pozemků
městu Nové Hrady od Lesy ČR, s.p. Jedná
se o pozemky pod místními komunikacemi
v lokalitě Zahradní čtvrť dle návrhu.)

� 11. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 12. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.

(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízení, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim
připomínky.)

Zápis z 22. schůze městské rady

ze dne 22.5.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, 1. místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Omluveni:

Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 21. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 21. jednání rady města.

� 2. Zrušení výběrového řízení – Kovárna
p.č. st. 74, k.ú. N.H. stavební úpravy –
oprava střechy 1. etapa
Rada města ruší výběrové řízení na akci
"Kovárna p.č. st. 74, k.ú. N.H. stavební úpra-
vy - oprava střechy 1. etapa"
(Rada projednala zrušení výběrového řízení
"Kovárna p.č. st. 74, k.ú. N.H. stavební úpra-
vy - oprava střechy 1. etapa", jelikož ve lhůtě
pro podání nabídek nebyla podána žádná na-
bídka. Po zrušení tohoto výběrového řízení
bude vypsáno nové řízení.)

� 3. Zadávací dokumentace (stavební
práce) – Kovárna parc.č. st. 74, k.ú.
Nové Hrady, stavební úpravy – oprava
střechy 1. etapa
Rada města schvaluje zadávací dokumenta-
ci k veřejné zakázce: Kovárna parc.č. st. 74,
k.ú. Nové Hrady, stavební úpravy - oprava
střechy 1. etapa.
(Rada obdržela od STAVEBNÍ PORADNY
s.r.o. České Budějovice návrh zadávací do-
kumentace k veřejné zakázce: Kovárna parc.
č. st. 74, k.ú. Nové Hrady, stavební úpravy -
oprava střechy 1. etapa.)

� 4. Jmenování komise pro otevírání
obálek – Kovárna parc.č. st. 74, k.ú.
Nové Hrady, stavební úpravy – oprava
střechy 1. etapa
Rada města jmenuje komisi pro otevírání
obálek na akci: Kovárna parc.č. st. 74, k.ú.
Nové Hrady, stavební úpravy - oprava stře-
chy 1. etapa ve složení: Mgr. Vladimír
Hokr, Mgr. Lucie Kříhová a Marie Mrkvič-
ková, náhradníci: Jan Kollmann, Lenka
Roulová a Ing. Pavla Vaněčková.
Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci: Kovárna parc.č. st. 74, k.ú. Nové Hra-
dy, stavební úpravy – oprava střechy 1. etapa
ve složení: Bc. Roman Schmidt, Miroslav
Vrchota, Ing. Eva Ševčíková a náhradníci:
Ing. Pavel Hamberger, Josef Sýkora a Jaro-
slav Faktor.
Rada města schvaluje seznam obesílaných
firem dle návrhu s tím, že další uchazeči se

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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mohou přihlásit na základě výzvy, která
bude zveřejněna na internetových stránkách
města.
(Rada obdržela návrh na jmenování komise
pro otevírání obálek a návrh na jmenování
hodnotící komise k veřejné zakázce: Kovár-
na parc.č. st. 74, k.ú. Nové Hrady, stavební
úpravy - oprava střechy 1. etapa, včetně se-
znamu obesílaných firem.)

Zápis z 23. schůze městské rady

ze dne 25.5.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, 1. místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 22. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 22. jednání rady města.

� 2. Majetkoprávní vypořádání – město
Nové Hrady x Jihočeský kraj
Rada města bere na vědomí informaci o při-
pravovaném návrhu vzájemného vypořádání
pozemků ve vlastnictví města Nové Hrady
a Jihočeského kraje, Č. Budějovice formou
vzájemného daru a postupuje návrh ke
schválení zastupitelstvu města.
(Místostarosta informoval radu o návrhu
vypořádání pozemků ve vlastnictví města
Nové Hrady a Jihočeského kraje, Č. Budě-
jovice. Navrhované vypořádání bude řešeno
formou vzájemného darování pozemků dle
návrhu, kdy podmínkou přípravy smlouvy
je nejprve schválení záměru v zastupitelstvu
města. Převáděné pozemky ve vlastnictví
města Nové Hrady jsou pozemky, na nichž
se nacházejí především silnice / komunika-
ce ve správě Jihočeského kraje / Správy a
údržby silnic, Č. Budějovice.)

Zápis z 24. schůze městské rady

ze dne 29.5.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 23. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 23. jednání rady města.

� 2. Žádost o poskytnutí individuální
dotace – Jihočeský kraj
Rada města schvaluje podání žádosti o pos-
kytnutí individuální dotace z rozpočtu Jiho-
českého kraje pro rok 2023 na akci "Hudební
festival Jihočeské Nové Hrady.
(Rada projednala návrh žádosti o poskytnutí
individuální dotace z rozpočtu Jihočeského
kraje pro rok 2023 na akci "Hudební festival
Jihočeské Nové Hrady. Výše požadované
dotace:100.000 Kč. Celkové náklady pro-
jektu: 287.730 Kč.)

� 3. Dodatek ke smlouvě – Keramická
dílna Kána, z.s.
Rada města schvaluje Dodatek č. 1 ke
smlouvě o výpůjčce s Keramickou dílnou
Kána, z.s., Nové Hrady a pověřuje TSM
jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č. 1 ke
smlouvě o výpůjčce s Keramickou dílnou
Kána, z.s., Nové Hrady. Dodatek řeší úpra-
vu výměry zapůjčených prostor a dobu
užívání vypůjčených prostor.)

Zápis z 25. schůze městské rady

ze dne 5.6.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 24. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 24. jednání rady města.

� 2. Pacht – k.ú. Byňov
Rada města schvaluje záměr pachtu země-
dělské půdy - pozemku parc. č. 2355 v k. ú.
Byňov a pověřuje tajemníka MěÚ Nové
Hrady zveřejněním na úřední desce města
dle návrhu.
(Rada projednala žádost pana Daniela K. ve
věci propachtování pozemku parc. č. KN
2355, k. ú. Byňov o výměře 723 m2 pro úče-
ly zem. výroby.)

� 3. SDH – doprava vody do bazénů
Rada města souhlasí s poskytnutím služby
ve věci napouštění bazénů dle návrhu a po-
věřuje starostu dalším jednáním.
(Rada po předchozím projednání s velitelem
SDH Nové Hrady projednala návrh úplatného
dovozu vody pro napouštění bazénů v mís-
tech, kde není pozemek připojen na vodovod-
ní řad a kde si lidé nemohou jinou formou
zajistit napuštění bazénů. Maximální kapacita
cisterny je 6.000 litrů vody. Platby budou usku-
tečněny prostřednictvím Ekonomického odbo-
ru Městského úřadu Nové Hrady dle objemu
dovezené vody a navrženého ceníku.)

� 4. Poskytnutí dotace Jčk – "Muzejní
hrátky II"
Rada města bere na vědomí oznámení
o poskytnutí dotace v rámci projektu Mu-
zejní hrátky II ve výši 20.000 Kč a pověřuje

starostu podpisem Smlouvy o poskytnutí
dotace.
Rada obdržela od Jihočeského kraje, Kraj-
ského úřadu, Oznámení o poskytnutí dotace
pro rok 2023 (neinvestičního charakteru) a
návrh Smlouvy o poskytnutí dotace z progra-
mu Podpora muzeí a galerií, opatření Úpravy
v expozicích k projektu Muzejní hrátky II.
Výše poskytnuté dotace: 20.000 Kč.

� 5. Poskytnutí dotace Jčk –
"Vodovod v Údolí u N.H. – II. Etapa"
Rada města bere na vědomí oznámení o pos-
kytnutí dotace v rámci projektu Vodovod
v Údolí u Nových Hradů - II. etapa ve výši
2.200.000 Kč a pověřuje starostu podpisem
Smlouvy o poskytnutí dotace.
(Rada obdržela od Jihočeského kraje, Kraj-
ského úřadu, Oznámení o poskytnutí dotace
pro rok 2023 (investičního charakteru) a ná-
vrh Smlouvy o poskytnutí dotace k projektu
Vodovod v Údolí u Nových Hradů - II. eta-
pa. Výše poskytnuté dotace: 2.200.000 Kč.)

� 6. Žádost o poskytnutí dotace – Šlencovi
Rada města bere na vědomí žádost mž.
Anny a Miroslava Š. o poskytnutí dotace
na rok 2023 z rozpočtu města Nové Hrady
ve výši 20.000 Kč a postupuje žádost
k projednání Finanční komisi Rady města
Nové Hrady.
(Rada obdržela od mž. Anny a Miroslava Š.
Žádost o poskytnutí dotace na rok 2023
z rozpočtu města Nové Hrady ve výši
20.000 Kč ve věci příspěvku na opravu
vnějšího vzhledu domu.)

� 7. Dodatek č. 2 – ČEVAK a.s.
Rada města schvaluje Dodatek č. 2 se spo-
lečností Čevak a.s., Č. Budějovice a pově-
řuje starostu jeho podpisem.
(Starosta informoval radu o návrhu Dodat-
ku č. 2 ke Smlouvě o provozování vodovo-
dů a kanalizací pro veřejnou potřebu Města
Nové Hrady uzavřené dne 31.12.2020 se
společností Čevak a.s., Č. Budějovice, kdy
se jedná o rozšíření předmětu provozování -
prodloužení hlavního vodovodního řadu
v délce 48 m v rámci akce "Nové Hrady -
ZTV prodloužení vodovodu".)

� 8. Dohoda o skončení nájmu – Klub
vojenské historie Nové Hrady
Rada města souhlasí s Dohodou o skončení
nájmu na pozemku parc. č. 1467/1, k. ú.
Štiptoň s Klubem vojenské historie Nové
Hrady dle návrhu a pověřuje starostu jejím
podpisem.
(Rada projednala návrh Dohody o skončení
nájmu na pozemku parc. č. 1467/1, k. ú.
Štiptoň s Klubem vojenské historie Nové
Hrady. Dohoda řeší ukončení nájemního
vztahu ke dni 05. 06. 2023.)

� 9. Zveřejnění výpůjčky – pozemek parc.
č. 1467/1, k.ú. Štiptoň
Rada města souhlasí se zveřejněním vý-
půjčky na pozemek parc. č. KN 1467/1, k.
ú. Štiptoň o celkové výměře 27 120 m2 dle
návrhu a pověřuje tajemníka zveřejněním
záměru.
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(Rada projednala návrh na zveřejnění vý-
půjčky na dobu 10 let s tříměsíční výpověd-
ní lhůtou na pozemek parc. č. KN 1467/1, k.
ú. Štiptoň o celkové výměře 27 120 m2.)

� 10. Vzdání se nároku na byt – byt č.2,
Komenského 188
Rada města bere na vědomí vzdání se náro-
ku na byt č.2, Komenského 188, Nové Hra-
dy od Karla M., Nové Hrady.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č.2, Ko-
menského 188, Nové Hrady paní Kláře S.,
Nové Hrady dle návrhu a pověřuje Technic-
ké služby města Nových Hradů přípravou
nájemní smlouvy.
(Rada obdržela od pana Karla M., Nové
Hrady vzdání se nároku na byt č.2, Komen-
ského 188, Nové Hrady. Dle hodnotící ta-
bulky Sociální komise rady města je dalším
kandidátem paní Klára S., Nové Hrady.)

� 11. Zápis sociální komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Sociální komise Rady města Nové Hrady.
Rada města schvaluje zařazení mž. Anny a
Martina R., Loučovice a mž. Jaroslava a Zu-
zany M. do seznamu uchazečů DPS (byt
bude přidělen po uvolnění některého z bytů
v DPS).
(Rada projednala zápis z jednání Sociální
komise rady města ze dne 05.06.2023 s do-
poručením pro radu.)

� 12. Česká vodohospodářská s.r.o. –
nabídka
Rada města souhlasí s nabídkou České vo-
dohospodářské s.r.o., Č. Budějovice ve věci
přípravy podkladů a smluvní dokumentace
k záměru města Nové Hrady pronajmout
vodohospodářský majetek města na období
2024-2026. Rada pověřuje starostu objed-
náním zajištění zadávacího řízení dle na-
bídky a pověřuje jej dalším jednáním ve
věci přípravy záměru města pronajmout
vodohospodářský majetek města na období
2024-2026.
(Rada projednala nabídku společnosti Čes-
ká vodohospodářská s.r.o., Č. Budějovice
ve věci přípravy podkladů a smluvní doku-
mentace k záměru města Nové Hrady pro-
najmout vodohospodářský majetek města
na období 2024-2026.)

� 13. Přeložka zařízení distribuční
soustavy – EG.D., a.s.
Rada města schvaluje Smlouvu o přeložce
zařízení distribuční soustavy č. 9090013297
se společností EG.D, a.s., Brno, k přeložce
NN Nové Hrady dle návrhu a pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy.
(Rada projednala návrh Smlouvy o přeložce
zařízení distribuční soustavy č. 9090013297
od společnosti ED.G, a.s., Brno. Vlivem
úpravy veřejného prostoru Zahradní čtvrť,
Nové Hrady dojde k přeložení a vybudování
nové části zařízení distribuční soustavy.

Výše předpokládaných nákladů na provede-
ní přeložky: 268.967 Kč.)

� 14. Cenová nabídka – komunální
vozidlo
Rada města souhlasí s nabídkou České vo-
dohospodářské s.r.o., Č. Budějovice ve věci
zajištění zadávacího řízení pro výběr doda-
vatele na akci "Nákup nového komunálního
vozidla 4x4 s nosičem kontejnerů vč. příslu-
šenství". Rada pověřuje ředitele Technic-
kých služeb města Nových Hradů Ing. J.
Vaniše, DiS dalším jednáním ve věci přípra-
vy a realizace zadávacího řízení.
(Rada projednala nabídku společnosti Čes-
ká vodohospodářská s.r.o., Č. Budějovice
ve věci zajištění nadlimitního zadávacího
řízení pro výběr dodavatele na akci "Nákup
nového komunálního vozidla 4x4 s nosičem
kontejnerů vč. příslušenství". Jedná se o za-
dávací řízení pro nový víceúčelový vůz pro
TSM.)

� 15. Žádost – MŠ Nové Hrady
Rada města souhlasí s přijetím sponzorské-
ho daru od firmy Flosman a.s. Nové Hrady a
JEDNOTY, spotřební družstvo Č. Budějo-
vice v celkové výši 3.618 Kč.
(Rada obdržela od MŠ Nové Hrady žádost
o schválení sponzorského daru (2x) od fir-
my Flosman a.s. Nové Hrady a JEDNOTY,
spotřební družstvo Č. Budějovice v celkové
výši 3.618 Kč.)

� 16. Pořízení reproduktoru – SDH Nové
Hrady
Rada města souhlasí s pořízením reproduk-
toru pro SDH Nové Hrady - FIREPORT -
svolávací systém pro jednotky požární
ochrany.
(Starosta informoval radu o cenové nabídce
na pořízení reproduktoru pro SDH Nové
Hrady - FIREPORT - svolávací systém pro
jednotky požární ochrany v celkové pořizo-
vací hodnotě 6.776 Kč.)

� 17. Jikord s.r.o. – změna názvu
autobusové zastávky
Rada města souhlasí s návrhem změnit ná-
zev zastávky "Údolí, Tereziino údolí" na
nové označení "Údolí, Jetzkobrunn" a po-
stupuje návrh k projednání Osadnímu výbo-
ru Údolí.
(Starosta informoval radu o možnosti změ-
nit název autobusové zastávky ze současné
"Údolí, Tereziino údolí" na nové označení
"Údolí, Jetzkobrunn". Stávající název je za-
vádějící, protože si mnoho turistů mylně
myslí, že tato zastávka se nachází při vstupu
do Tereziina Údolí.)

� 18. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 19. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je

město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

Zápis ze 4. veřejného zasedání

Zastupitelstva Města Nové Hrady

konaného dne 31. května 2023

Přítomni:

Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič,
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva,
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Omluveni:

Celkem bylo přítomno 15 členů.

Zapisovatelka: Bc. Ilona Volfová
- referentka městského úřadu

Pan starosta zahájil zasedání, které se ko-
nalo od 18:00 hodin v sále Kulturně-spolko-
vého domu v Nových Hradech. Bylo přítom-
no 15 členů zastupitelstva, tj. nadpoloviční
většina, a zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že by se měl schválit
program jednání, který byl zastupitelům za-
slán.

Závěrem se pan starosta dotázal, zda má ně-
kdo další návrh do doplnění bodu do jednání.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení
2. Územní plán obce – města Nové Hrady
3. Dispozice s majetkem
4. Rozpočtové změny
5. Závěrečný účet města za rok 2022
6. Účetní závěrka města za rok 2022
7. Obecně závazná vyhláška, o nočním klidu
8. Dodatek č. 4 k Zásadám pro tvorbu

a použití sociálního fondu
9. Osadní výbor Byňov, Jakule, Štiptoň

- určení člena/náhradníka
10.Interpelace
11.Diskuse
12.Závěr a usnesení

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta navrhl složení návrhové komi-

se, a to: Mgr. Jana Tomášková, Mgr. Michal
Jarolímek, Petr Michale.

Návrhová komise byla schválena – 12 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen

Hlasování:

Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
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Ševčíková, Ing. František Štangl, Bc. Josef Vo-
choska.
Proti 0
Zdržel se 3
Mgr. Jana Tomášková, Mgr. Michal Jarolímek,
Petr Michale.
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su ze 4. jednání zastupitelstva: Ing. František
Štangl, Ing. Pavel Hamberger.

Hlasování:

Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Mgr.
Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Ko-
llmann, Martina Kourková, Petr Michale, Bc.
Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František
Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vocho-
ska.
Proti 0
Zdržel se 1
Ing. Pavel Hamberger.
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-

hu - 14 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení z 3. zasedání
zastupitelstva ze dne 14.03.2023
Kontrolu usnesení z 3. jednání zastupitel-

stva přednesl přítomným starosta města Mgr.
Hokr.

Zastupitelstvo města bere na vědomí kon-
trolu usnesení 3. zasedání zastupitelstva města
(14.03.2023) – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Územní plán
Pan starosta informoval o průběhu projed-

návání územního plánu. Územní plán byl reali-
zován tak, že v jakékoli fázi, kdy se objevovaly
nějaké námitky nebo připomínky, tak byly hned
vypořádány.

Dále pan starosta informoval o pořízení
a vydání územního plánu v tzv. "jednotném
standardu" v souladu s novou legislativou,
účinnou od 1.1.2023 a uvedl, že tato forma vy-
dání v souladu s novým nařízením bude řešena
formou Změny č. 1 Územního plánu. V rámci
Změny č. 2 Územního plánu, budou přijímány
nové návrhy a podněty, které pak budou v sou-
ladu se závaznými stanovisky dotčených orgá-
nů a vlastníků nemovitostí projednávány a
začleněny do této změny. Jedná se o standard-
ní postup, kdy je po schválení nového územní-
ho plánu otevřena možnost podávat a
projednávat návrhy změn, které jsou nové,
nebo které se objevily před schválením územ-

ního plánu, ale nebylo s ohledem na rozpraco-
vanost možno zařadit je v danou dobu do
územního plánu.

Pan starosta přivítal na jednání pana Ing.
Daňka z Projektového atelieru AD a pana Ing.
Rojdla z Odboru výstavby, památek a územní-
ho plánování MěÚ Trhové Sviny, kteří dovy-
světlili některé změny, které byly navrženy od
dotčených státních orgánů a které musely být
akceptovány.

Ing. Daněk uvedl, že pořízení územního
plánu se táhne dlouho dobu. Doporučil jeho
schválení tak, jak je navržen. Územní plán je
doladěn s dotčenými orgány státní správy. Os-
tatní podněty lze projednávat v samostatné
změně.

Dále Ing. Daněk informoval o nové vyhláš-
ce, která se týká jednotné standardizace, kdy
žádná změna nemůže proběhnout bez toho,
aniž by byl územní plán převeden do jednotné-
ho standardu, kdy tuto změnu č. 1 z 90 % hradí
stát.

Ing. Daněk uvedl, že spousta pozemků mu-
sela být vypuštěna z územního plánu z důvodu
zemědělského půdního fondu, kdy nebylo
možné odůvodnit velký počet nových ploch
určených k zastavění. Současný územní plán
je zcela naplněn, co se týče kompromisů mezi
dotčenými orgány státní správy, záměry města
a vlastníků pozemků.

Ke změně č. 2 územního plánu budou přijí-
mány návrhy, žadatelům bude k jednotlivým
záměrům vypracováno nad rámec metodiky
sdělení, kde je uvedena výše pravděpodobnos-
ti, že bude jejich záměr zrealizován.

Ing. Rojdl uvedl, že nový územní plán se
projednává od roku 2017. Proběhla 3 veřejná
jednání a několik dohadovacích řízení s dotče-
nými orgány státní správy. Pořizovatelé se s
těmito stanovisky museli vypořádat a zapraco-
vat je do územního plánu.

Změna č. 2 územního plánu bude otevřena,
princip územního plánu není ale postaven tak,
že se musí schválit všechny žádosti. Hlavní
slovo mají vedle dotčených orgánů i zastupite-
lé, a to z hlediska záměrů města.

Ing. Rojdl pochválil přístup zastupitelů
k průběhu vyjadřování se k jednotlivým ná-
mitkám a připomínkám vznesených při poři-
zování územního plánu.

Pan starosta uvedl, že dnes by měl být
schválen územní plán, následně schválit jeho
převedení do standardu a souběžně s tím nabí-
rat případné podněty od občanů.

Ing. Štangl uvedl, že nezbývá nic jiného,
než územní plán schválit. Dotazoval se na
cenu pořízení změny č. 1 "Jednotný standard"
a dobu pořízení.

Ing. Daněk odpověděl, že cena je 200–220 ti-
síc korun (bez DPH) a pořízení bude trvat mini-
málně 3 měsíce. Dále informoval o programu
krajského úřadu na odkontrolování jednotné-
ho standardu, kdy není možno urychlit tento
proces, a to z důvodu, že nejdříve koncem
roku bude na základě tohoto programu (je pro-
zatím v testovací verzi) možné vydávat potvr-
zení o správnosti "Standardu".

Ing. Štangl uvedl, že toto je paradox, když
zákonná povinnost je od 1.1.2023. Dále se do-
tazoval na způsob informování veřejnosti

o možnosti podávat návrhy do změny č. 2
územního plánu s tím, že termín pro podávání
žádostí je do 30.9.2023. Dále se Ing. Štangl
dotazoval, jak bude naloženo se stávajícími
podněty a žádostmi, které nebyly zařazeny do
územního plánu.

Pan starosta odpověděl, že po schválení se
ÚP zveřejní na úřední desce, poté po patnácti
dnech nabyde účinnosti. Informace bude zve-
řejněna klasickými městskými informačními
kanály. Žadatelé, kteří nejsou z Nových Hra-
dů, jsou s městem v kontaktu a tato informace
jim bude předána.

Změna č. 2 ve věcné rovině bude otevřena
a termín pro podávání bude stanoven do konce
září či října 2023.

Pan Duspiva se dotazoval, zda bude územ-
ní plán zveřejněn na portálu Krajského úřadu
Jihočeského kraje.

Ing. Daněk odpověděl, že na portálu kraj-
ského úřadu bude zveřejněn schválený územ-
ní plán, který nabyl právní moci a bude účinný
až do schválených změn.

Ing. Rojdl dodal, že také Město Nové Hra-
dy zveřejní svůj územní plán na svých webo-
vých stránkách.

Pan Duspiva se dotazoval na podání návr-
hu změny k Nakolickému ložisku.

Pan starosta odpověděl, že podnět může
přijít od kohokoliv, předpokládá, že bude na
tomto návrhu shoda. Je jedno, kdo ho podá.
Zastupitelstvo poté kolektivně vyhodnotí dal-
ší návrhy na změny, které budou definovány
v rámci změny č. 2.

Pan starosta informoval o tom, že pověře-
nou osobou za město Nové Hrady může být
jedna osoba či více. Stejně jako u projednává-
ní ÚP bude zastupitelstvo průběžně informo-
váno a bude schvalovat jednotlivé kroky.

Dále se pan Duspiva dotazoval na prognó-
zy zdroje.

Ing. Daněk odpověděl, že tyto prognózy se
přebírají z databáze ministerstev.

Pan starosta otevřel diskuzi ke stanovení
termínu podávání připomínek do Změny č. 2
ÚP.

Po shodě zastupitelů byl ve Změně č. 2
Územního plánu města Nové Hrady stanoven
termín pro přijímání připomínek/námitek do
31.10.2023 tak, aby měli občané více času po-
dávat své podněty a návrhy.

Ing. Roidl informoval o možnosti zastupi-
telstva uložit žadatelům proplacení části ná-
hrad změn ÚP a dále informoval o tom, že by
nebylo vhodné medializovat změnu ÚP z dů-
vodu vyhodnocování jednotlivých žádosti
z hlediska dotčených orgánů státní správy a ji-
ných.

Ing. Daněk uvedl, že pro Změnu č. 2 je
vhodné vyhlásit jeden termín, ke kterému bu-
dou podněty nabírány, a to z důvodu naceňo-
vání změny ÚP. Dle jeho názoru je lepší šance
vyhodnotit, zda případná změna má šanci být
do územního plánu zapracována (bude
obsaženo v nabídce zhotovitele ÚP).

Zastupitelstvo tyto podněty bude projedná-
vat, podíl žadatele bude mít předem stanove-
nou orientační míru na úspěšné projednání
změny a na základě těchto údajů si sám žada-
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tel může vyhodnotit, zda tu změnu má cenu
projednávat. Platba za projednání nezaručí
žadatelům, že jejich návrh bude kladně posou-
zen, a to zejména z pohledu dotčených orgánů,
bez jejichž souhlasného stanoviska podnět
nemůže být schválen.

2.1 Územní plán města Nové Hrady
Zastupitelstvo města vydává Územní plán

Nové Hrady formou opatření obecné povahy,
včetně odůvodnění, rozhodnutí o námitkách a
vyhodnocení připomínek – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

2.2 Změna č. 1 Územního plánu Nové Hra-
dy

Je předložen návrh na pořízení Změny č. 1
Územního plánu Nové Hrady, který bude poří-
zen a vydán v tzv. "jednotném standardu"
v souladu s novou legislativou, účinnou od
01.01.2023 (Vyhláška 500/2006 Sb. a Vyhláš-
ka 418/2022 Sb.)

Zastupitelstvo města schvaluje pořízení
Změny č. 1 Územního plánu Nové Hrady, kte-
rý bude pořízen a vydán v tzv. "jednotném
standardu" v souladu s novou legislativou,
účinnou od 01.01.2023 (Vyhláška 500/2006
Sb. a Vyhláška 418/2022 Sb.) – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

2.3 Změna č. 2 Územního plánu Nové Hrady
Zastupitelstvo města souhlasí s přijímáním

podnětů, připomínek a námitek do připravova-
né Změny č. 2 Územního plánu Nové Hrady.
Termín přijímání těchto podnětů je stanoven
do 31.10.2023 v upraveném znění – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta poděkoval všem, kteří se podí-

leli na přípravě územního plánu.

� 3. Dispozice s majetkem

3.1 Bezúplatný převod pozemku KN 259/79
Jedná se o schválení bezúplatného převodu

pozemku KN 259/79, v k.ú. Nové Hrady o vý-
měře 540 m2 od Státního pozemkového úřadu,
který vznikl po oddělení z původního poze-
mku č. 259/2.

Pozemek se nachází pod komunikací a
díky tomu ho město získá bezúplatným převo-
dem.

Bc. Vochoska za finanční výbor uvedl, že
dispozice s majetkem, rozpočtové změny a zá-
věrečný účet byly projednány, finanční výbor
toto odsouhlasil a doporučuje je schválit.

Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný
převod pozemku KN 259/79, k.ú. Nové Hrady
o celkové výměře 540 m2 od Státního poze-
mkového úřadu (pozemek parc. č. KN 259/79
vznikl oddělením od pozemku parc. č. KN
259/2 na základě GP č. 1160-12Fi/2023) –
15  hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

3.2 Bezúplatný převod pozemků parc. č.
KN st. 821 a KN st. 820

Pan starosta uvedl, že se jedná o bezúplat-
ný převod dvou pozemků pod sportovní halou.
Jedná se o pozemky parc. č. KN st. 821 a KN
st. 820. Schvaluje se smlouva o bezúplatném
převodu.

Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu
o bezúplatném převodu pozemků č.
1003982305 s Českou republikou – Státním
pozemkovým úřadem ve věci převodu poze-
mků parc. č. KN st. 821 a KN st. 820, k.ú.
Nové Hrady a pověřuje starostu podpisem –
15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

3.3 Majetkové vypořádání –
město Nové Hrady x Jihočeský kraj

Pan starosta uvedl, že se jedná o vypořádá-
ní pozemků ve vlastnictví města Nové Hrady a
Jihočeského kraje s tím, že navrhované vypo-
řádání bude řešeno formou vzájemného daro-
vání pozemků dle návrhu.

Toto vypořádání bylo dlouhodobě připra-
vováno s Krajským úřadem, Správou a
údržbou silnic a dalšími zástupci Jihočeského
kraje.

V 18:58 odešel Ing. Dorschner.

Město daruje Jihočeskému kraji pozemky
pod komunikacemi, které vedou směrem do
osad.

V 19:00 se vrátil pan Dorschner.
Další pozemky v intravilánu města Nové

Hrady si město ponechá s ohledem na uložení
sítí v tomto hlavním průtahu, kdy do budoucna
se zde mohou řešit opravy vodovodu a kanali-
zace.

Pan Duspiva se dotazoval na uložení sítí
v Byňově.

Pan starosta odpověděl, že vodovod je
tažený vedle. Kanalizace zde není.

Ing. Štangl se dotazoval, zda existuje obec-
ný příslib kraje, že v momentu, kdy město v
těchto místech bude potřebovat rekonstruovat
sítě nebo poruchy, Jihočeský kraj umožní pří-
stup na tyto pozemky zdarma.

Pan starosta odpověděl, že toto je předjed-
náno a součinnost se všemi účastníky funguje
dobře.

Zastupitelstvo města schvaluje záměr vzá-
jemného darování pozemkových parcel katas-
tru nemovitostí č. 1887/13 o výměře 529 m2,
ostatní plocha, ostatní komunikace, č. 1887/14
o výměře 50 m2, ostatní plocha, ostatní komu-
nikace, č. 1894/14 o výměře 495 m2, ostatní
plocha, ostatní komunikace, č. 1896/8 o vý-
měře 13 m2, ostatní plocha, jiná plocha, č.
2270/16 o výměře 195 m2, ostatní plocha, os-
tatní komunikace, č. 2270/17 o výměře 109 m2,
ostatní plocha, ostatní komunikace, č. 2560/2
o výměře 9 m2, ostatní plocha, ostatní komu-
nikace, které jsou zapsány u Katastrálního
úřadu pro Jihočeský kraj, Katastrální praco-
viště České Budějovice v katastru nemovitos-
tí na listu vlastnictví č. 310 pro obec Nové
Hrady a k. ú. Byňov, pozemkových parcel ka-
tastru nemovitostí č. 1432/2 o výměře 138 m2,
ostatní plocha, ostatní komunikace, č. 1476/4
o výměře 1228 m2, ostatní plocha, ostatní ko-
munikace, č. 1483 o výměře 37 m2, zahrada,
které jsou zapsány u Katastrálního úřadu pro
Jihočeský kraj, Katastrální pracoviště České
Budějovice v katastru nemovitostí na listu
vlastnictví č. 310 pro obec Nové Hrady a k. ú.
Údolí u Nových Hradů, pozemkových parcel
katastru nemovitostí č. 1177/27 o výměře
64 m2, lesní pozemek, č. 1467/4 o výměře
1399 m2, ostatní plocha, jiná plocha, které jsou
zapsány u Katastrálního úřadu pro Jihočeský
kraj, Katastrální pracoviště České Budějovice
v katastru nemovitostí na listu vlastnictví č.
310 pro obec Nové Hrady a k. ú. Štiptoň a po-
zemkové parcely katastru nemovitostí č.
2495/2 o výměře 33 m2, ostatní plocha, ostatní
komunikace, která je zapsána u Katastrálního
úřadu pro Jihočeský kraj, Katastrální praco-
viště České Budějovice v katastru nemovitostí
na listu vlastnictví č. 30 pro obec Nové Hrady
a k. ú. Vyšné v dosavadním vlastnictví Jihoče-
ského kraje za pozemkové parcely katastru
nemovitostí č. 869/2 o výměře 15 m2, ostatní
plocha, silnice, č. 2270/15 o výměře 36 m2, os-
tatní plocha, silnice, č. 2562/2 o výměře 55 m2,
ostatní plocha, silnice, které jsou zapsány
u Katastrálního úřadu pro Jihočeský kraj, Ka-
tastrální pracoviště České Budějovice v katas-
tru nemovitostí na listu vlastnictví č. 1 pro
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obec Nové Hrady a k. ú. Byňov, pozemkové
parcely katastru nemovitostí č. 487/1 o výmě-
ře 7965 m2, ostatní plocha, silnice, č. 535/2 o
výměře 59 m2, ostatní plocha, silnice, č. 540 o
výměře 157 m2, ostatní plocha, neplodná půda,
které jsou zapsány u Katastrálního úřadu pro
Jihočeský kraj, Katastrální pracoviště České
Budějovice v katastru nemovitostí na listu
vlastnictví č. 1 pro obec Nové Hrady a k. ú.
Obora u Vyšného, pozemkové parcely katas-
tru nemovitostí č. 856/2 o výměře 470 m2, os-
tatní plocha, silnice, č. 1644/19 o výměře 3302
m2, ostatní plocha, silnice, č. 1644/60 o výmě-
ře 357 m2, ostatní plocha, silnice, č. 1646/1
o výměře 7125 m2, ostatní plocha, ostatní ko-
munikace, č. 2220 o výměře 4729 m2, ostatní
plocha, silnice, č. 2224 o výměře 5815 m2, os-
tatní plocha, silnice, č. 2259 o výměře
3160 m2, ostatní plocha, silnice, č. 2519/1
o výměře 6057 m2, ostatní plocha, silnice, kte-
ré jsou zapsány u Katastrálního úřadu pro Ji-
hočeský kraj, Katastrální pracoviště České
Budějovice v katastru nemovitostí na listu
vlastnictví č. 1 pro obec Nové Hrady a k. ú.
Vyšné a pozemkové parcely katastru nemovi-
tostí č. 1469/6 o výměře 24 m2, ostatní plocha,
silnice, č. 1469/7 o výměře 52 m2, ostatní plo-
cha, silnice, č. 1469/8 o výměře 638 m2, ostat-
ní plocha, silnice, č. 1469/9 o výměře 104 m2,
ostatní plocha, silnice, č. 1469/10 o výměře
247 m2, ostatní plocha, silnice, č. 1469/11
o výměře 138 m2, ostatní plocha, silnice a č.
1469/12 o výměře 113 m2, ostatní plocha, sil-
nice, které jsou zapsány u Katastrálního úřadu
pro Jihočeský kraj, Katastrální pracoviště Čes-
ké Budějovice v katastru nemovitostí na listu
vlastnictví č. 1 pro obec Nové Hrady a k. ú.
Štiptoň v dosavadním vlastnictví Města Nové
Hrady, IČO 245267, kdy poplatek spojený s
návrhem na vklad vlastnického práva do ka-
tastru nemovitostí uhradí obě smluvní strany
solidárně –15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

3.4 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene "Údolí u N.H. 65 - VN, TS
a NN"

Pan starosta uvedl, že stavbou jsou
zatíženy pozemky města č. 1443/1, č. 678/2, č.
679 vše v k.ú. Údolí.

Jednorázová úplata je stanovena na 20 400 Kč.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu

č.: CB-001030081238/003-PRO2 o smlouvě
budoucí o zřízení věcného břemene na akci:
Údolí u Nových Hradů 65 - VN, TS a NN a po-
věřuje starostu podpisem – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Rozpočtové změny
Rozpočtové opatření č. 3/2023, č. 4/2023.
Pan starosta informoval o rozpočtových

opatřeních č. 3/2023 a č. 4/2023, která byla
schválena radou.

Zastupitelstvo města bere na vědomí roz-
počtová opatření č. 3/2023 a č. 4/2023 –
15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 5. Závěrečný účet Města Nové Hrady
rok 2022
Pan starosta uvedl, že bod č. 5 Závěrečný

účet a bod č. 6 Účetní závěrka se projednávají
společně.

Závěrečný účet je projednáván společně
s výsledkem o přezkoumání hospodaření za
rok 2022. Přezkum konstatoval, že nebyly
zjištěny chyby a nedostatky, kromě chyb a ne-
dostatků zjištěných při dílčích přezkoumá-
ních, které byly již napraveny (kontrola
usnesení kontrolním výborem).

V 19:15 odešel Ing. Štangl.
K závěrečnému účtu pan starosta uvedl, že

na konci roku 2022 bylo na účtech města
20,5 mil. Kč + finanční prostředky na veřej-
ných sbírkách.

Dále pan starosta informoval o sociálním
fondu, fondu pro oddávající. Informoval o pl-
nění příjmů, výdajů, přijatých dotacích, které
poskytlo město spolkům a různým organiza-
cím.

Dále informoval o výnosech a nákladech
příspěvkových organizací, kdy Technické služby
Města Nové Hrady hospodařily se ztrátou
6 948 Kč, Základní škola Nové Hrady hospo-
dařila se ztrátou 95 6221 Kč, Mateřská škola
Nové Hrady se ziskem 50 304 Kč, Služby Nové
Hrady s.r.o., se ziskem 228 032 Kč.

V 19:20 se vrátil Ing. Štangl.
Pan starosta předal slovo předsedovi fi-

nančního výboru Bc. Vochoskovi.
Bc. Vochoska uvedl, že FV projednal veš-

keré příjmy a výdaje Města Nové Hrady, pří-
spěvkových organizací a Služeb Nových
Hradů s.r.o.

K Technický službám a Službám s.r.o. bylo
vypracováno "Hospodaření městských spo-
lečností v roce 2022", které je zveřejněno
v Novohradském zpravodaji.

Město mělo v roce 2022 mimořádně vyso-
ké kapitálové výdaje (39 %). Zadlužení města
je z hlediska zákona minimální.

Finanční výbor doporučuje schválit závě-
rečný účet a účetní závěrku.

Zastupitelstvo města schvaluje Závěrečný
účet Města Nové Hrady za rok 2022 a souhlasí
s celoročním hospodařením bez výhrad.

Zastupitelstvo města bere na vědomí a
schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání
hospodaření za rok 2022 s výrokem "nebyly
zjištěny chyby a nedostatky, kromě chyb a ne-
dostatků zjištěných při dílčích přezkoumá-
ních, které byly již napraveny" – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič,

Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva,
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Marti-
na Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

� 6. Účetní závěrka Města Nové Hrady
rok 2022
Zastupitelstvo města rozhodlo, že schvalo-

vaná Účetní závěrka Města Nové Hrady za rok
2022 poskytuje v rozsahu skutečností posuzo-
vaných podle § 4 vyhlášky č. 220/2013 Sb.,
věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a
finanční situace Města Nových Hradů a účetní
závěrku schvaluje – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 7. Obecně závazná vyhláška, o nočním
klidu
Pan starosta informoval o tom, že Město

doposud takovou vyhlášku nemělo.
Jedná se o obecně závaznou vyhlášku, kte-

rá stanovuje vybrané výjimečné případy pro
rok 2023, kdy je doba nočního klidu vymeze-
na kratší dobou, nebo při nichž nemusí být
doba nočního klidu dodržována.

Město bylo osloveno pořadateli kulturních
akcí s žádostí o prodloužení povoleného času
u některých kulturních akcí.

Formou obecně závazné vyhlášky město
stanoví, které akce se ve městě budou konat,
když je přihlíženo k jejich významnosti nebo
tradičnosti.

Nejedná se pouze o akce města, ale byli os-
loveni i další pořadatelé kulturních akcí (Ze-
vlův mlýn a penzion Kamínek).

V OZV jsou uvedeny dva druhy akcí, kdy:
1. Doba nočního klidu se vymezuje od

24.00 hodin do 6.00 hodin, a to na akce:
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(Folkové zevlování, Kinematograf bratří
Čadíků, Divadelní představení na hradním ná-
dvoří, Koncert open air, Muzika pro radost)

2. Doba nočního klidu se vymezuje od
02 hodin do 06 hodin, a to na akce:

(Sportovní den s TJ Nové Hrady + oslava
30. výročí vzniku oddílu karate v N.H., BÚ
Festival v Údolí u Nových Hradů, Údolské
slavnosti a memoriál údolských hasičů)

Vyhláška má platnost pro akce plánované v
roce 2023.

Konzultace vydávané vyhlášky proběhla
na odboru veřejné správy, dozoru a kontroly,
kdy nebyl shledán rozpor OZV se zákonem.

Oznámení o akcích bude předáno PČR.
Ing. Štangl navrhoval doplnění vyhlášky

v čl. 1, kde bude uvedeno, že předmětem této
OZV je stanovení výjimečných případů v roce
2023.

Na základě podnětu Ing. Štangla pan sta-
rosta navrhl úpravu v čl. 3, kde bude u všech
akcí doplněn také rok 2023. S tímto řešením
svého podnětu souhlasil i pan Ing. Štangl.

Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku, o nočním klidu v upraveném
znění – 15 hlasy

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 8. Dodatek č. 1 k Zásadám pro tvorbu
a použití sociálního fondu
Jedná se o návrh dodatku k Zásadám pro

tvorbu a použití soc. fondu.
Dodatkem bude navýšen příspěvek z fondu

na stravenky pro zaměstnance a neuvolněné
členy zastupitelstva.

Zastupitelstvo města schvaluje Dodatek č.
1 k Zásadám pro tvorbu a použití sociálního
fondu – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 9. Odstoupení člena OV Byňov, Jakule,
Štiptoň + jmenování nového člena

9.1
Pan starosta informoval o podané rezig-

naci pana pana J. Indráka o odstoupení z po-
zice člena Osadního výboru Byňov, Jakule,
Štiptoň.

Zastupitelstvo města bere na vědomí ozná-
mení pana Jiřího Indráka, Byňov o odstoupení
z pozice člena Osadního výboru Byňov, Jaku-
le, Štiptoň – 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

9.2
Dle návrhových voleb do osadních výborů

byl jako náhradník navržen a zvolen pan P.
Vejsada.

Zastupitelstvo města určuje pana Petra
Vejsadu členem Osadního výboru Byňov, Ja-
kule, Štiptoň - 15 hlasy.

Hlasování:

Pro 15
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 10. Interpelace
Nebyla podána Interpelace.

� 11. Diskuze
Pan Duspiva se dotazoval na problém se

struskou.
Pan starosta uvedl, že na základě podnětu

z veřejnosti bylo vedení města pověřeno dal-
ším jednáním v případě ukládání strusky v lo-
kalitě na Blatech. Byl proveden odběr vzorku
vody vytékající z areálu a čeká se na vyhodno-
cení výsledků.

Ing. Štangl se dotazoval, zda došlo k ně-
jakému posunu na zajištění péče dětského
pediatra, zubního lékaře a lékárny v Nových
Hradech.

Pan starosta odpověděl, že stále probíhají
další jednání. Jsou oslovováni lékaři, ale pro-
zatím žádná nová pozitivní zpráva není. Je
nastavena součinnost s Jihočeským krajem i
městem České Velenice. Od p. Betuštiaka
ohledně otevření lékárny žádná nová infor-
mace není. Stále platí náhradní varianta pro
občany, kterou město umožňuje v podobě lé-
kobusu.

Pan Roule upozornil na špatný stav cesty
směrem od staré střelnice na Veveří a požádal
o opravu.

Pan Duspiva se dotazoval na problém
v domě č. 188.

Pan starosta odpověděl, že ve spodním bytě
se objevil problém s vlhkostí, který se řeší za
provozu a v součinnosti s nájemníky.

Pan Duspiva se dále dotazoval na schválení
dotace v Údolí.

Pan starosta uvedl, že Jihočeský kraj
schválil dotaci 2,2 mil. korun na výstavbu vo-
dovodu.

Vodovod měří cca. 1060 m a připojovat by
se mělo 20 objektů. V 7 objektech žijí občané
města Nové Hrady, zbytek jsou chalupáři. Ná-
klady na realizaci (dle rozpočtu od projektan-
ta) jsou 5,2 mil. korun na vodovod - hlavní řad
a 1,7 mil. korun na přípojky. Pokud vysou-
těžená cena bude nad 3 822 000 korun tak se
dotace nemění, pokud bude nižší, bude se
ponižovat i část dotace.

Přípojky pro vlastníky nemovitostí, kteří
nemají trvalý pobyt v Nových Hradech, si bu-
dou tzv. chalupáři hradit sami (město jim
v rámci této akce umožní připojení na hlavní
řad vodovodu a celou investici tak zlevnit díky
společnému výběrovému řízení a realizaci),
pro občany Nových Hradů, kteří v Údolí trvale
bydlí, je vize taková, že stejně tak, jako se ob-
čanům z osad poskytovala dotace na pořízení
studny, tak i zde by se občanům přispívalo na
pořízení přípojek.

Ing. Štangl upozornil, že stavba by se měla
realizovat pouze za předpokladu, že se lidé při-
pojí. U chalupářů by bylo dobré, aby podepsali
nějaký závazek v podobě smlouvy o smlouvě
budoucí, že připojení zrealizují a přípojku
uhradí. Občanům města Nových Hradů je
dobré pomoci finančně s připojením, ale také
s nimi uzavřít smlouvy o smlouvách budou-
cích, aby se nestalo to, že se udělá vodovod a
oni se poté nepřipojí.

Pan starosta odpověděl, že toto se řeší, ze
strany chalupářů je odezva pozitivní, a i od
místních občanů má pozitivní ohlasy.

Dále pan starosta uvedl, že nebyla schvále-
na dotace na chodník v zahradní čtvrti, kde bu-
dou provedeny jen hlavní úpravy v režimu
města.

Mgr. Tomášková se dotazovala na termín
dokončení chodníků v Zahradní čtvrti.

Pan starosta odpověděl, že se zde provádě-
ly vstupy pro kanalizaci. V momentu, kdy se
zasáhlo do stávajícího chodníku a porušily se
obruby, se toto následně opravilo. Termín
ukončení prací je závislý na počasí a možnos-
tech firmy, která akci realizuje.

Pan Duspiva se dotazoval na otevření hote-
lu Máj.

Pan starosta odpověděl, že hotel Máj
v květnu fungoval v režimu přechodového ob-
dobí. V průběhu měsíce června by měl začít
hotel fungovat v klasickém režimu.

Ing. Dorschner se dotazoval, zda rada měs-
ta spustila systém kontroly usnesení, když
kontrolní výbor požaduje na svá jednání se-
znam toho, co je v řízení nebo se nesplnilo.

Pan starosta odpověděl, že pokud kontrolní
výbor bude potřebovat součinnost ke kontro-
lám usnesení, tak jí město poskytne.

Dále pan starosta na základě dřívějšího
podnětu kontrolního výboru ohledně změny
jednacího řádu uvedl, že se chystá změna le-
gislativy. Poté předal slovo panu tajemníkovi
k doplnění.

Pan tajemník uvedl, že kontrolní výbor
požadoval provést termínové změny v jedna-
cím řádu.

V současné době se připravuje nová legis-
lativa Zákona o obcích, kdy časové lhůty např.
pro pořízení zápisu, svolávání zastupitelstva

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 8

pokračování na str. 10
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apod. se budou měnit. Pan tajemník navrhoval,
že pokud se budou na základě žádosti kontrol-
ního výboru provádět nějaké změny, posečkat
na novu schválenou legislativu.

Pan starosta požádal Ing. Dorschnera, aby
v doplnění žádosti o změnu jednacího řádu bylo
uvedeno, z jakého důvodu se toto požaduje.

Ing. Dorschner odpověděl, že je to z časo-
vého důvodu, kdy po doručení materiálů k jed-
nání zastupitelstva zbývá málo času na jejich
prostudování, a to zejména na rozpočet města,
kdy mu při rozklíčování jednotlivých položek
toto zabere několik dní.

Pan starosta odpověděl, že po poslední do-
mluvě se město snaží materiály a oznámení o
konání zastupitelstva zasílat s větším předsti-
hem. V případě rozpočtu města pan starosta
nabídl variantu, že se zastupitelé mohou účast-
nit jednání společně s finanční komisí a fi-
nančním výborem, kde je rozpočet detailně
projednáván.

Ing. Štangl souhlasil s Ing. Dorschnerem,
že zastupitelé dostávají materiály pozdě a času
na prostudování je relativně málo. Dále Ing.
Štangl poukázal na fakt, že v minulosti byl
standard, že standardní materiály chodily mi-
nimálně 10 dní před jednáním zastupitelstva,
při zasílání rozpočtových záležitostí 14 dní
před jednáním zastupitelstva. Jednacím řádem
byly novým vedením tyto lhůty zkráceny a
mnohdy ani toto není dodržováno.

Ing. Štangl požadoval, aby se rámci jedná-
ní začalo zabývat tím, aby se tyto lhůty pro-
dloužily a byl dostatek času na prostudování
všech materiálů.

Pan starosta odpověděl, že lhůty se v jed-
nacím řádu neměnily. Tam, kde to lze, bylo
vyhověno požadavkům výborů a zasílané ma-
teriály se rozesílají včas.

Ing. Dorschner se dotazoval, kde může zís-
kat zápis z jednání sociální komise, které se
účastnil.

Pan starosta vysvětlil systém psaní zápisů
v komisích a uvedl, že veškeré zápisy jsou
k dispozici u pana tajemníka.

Bc. Vochoska uvedl, že dohoda o dřívěj-
ším zasílání materiálů v rámci výborů funguje
a v návaznosti na nový jednací řád bude lepší
posečkat na novou legislativu. Zároveň
požádal, aby se vždy na jednání zastupitelstva
oznamoval termín příštího jednání.

Pan starosta odpověděl, že příští termín ko-
nání zastupitelstva je naplánován na měsíc sr-
pen.

� 12. Závěr a usnesení.
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast.
Jednání bylo ukončeno ve 20.20 hodin.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 9

ZMĚNA
ÚZEMNÍHO PLÁNU
výzva k podávání podnětů

Město Nové Hrady připravuje projednání
Změny územního plánu města (Změna č. 2),
v rámci které mohou občané a vlastníci
pozemků v katastru našeho města (včetně
osad) podávat návrhy na projednání změ-
ny v územně plánovací dokumentaci. Tyto
podněty budou poté posouzeny, projedná-
ny s dotčenými orgány a v zastupitelstvu.

Návrhy a podněty budou přijímány na
Městském úřadě Nové Hrady, odbor Poda-
telna (písemně či datovou schránkou) do
31.10.2023.

Bližší informace ohledně průběhu a způsobu

projednávání:

Ing. Vladimír Schusser

tajemník MěÚ Nové Hrady
tel: 603 882 342,
email: vladimirs@novehrady.cz

Mgr. Vladimír Hokr

starosta města – tel.: 777 137 613
e-mail: vladimirh@novehrady.cz

Jednání rady města v Údolí
Po dohodě s členy osadního výboru Údolí

proběhlo ve čtvrtek 25. května veřejné jedná-
ní, při kterém členky a členové rady města
společně s členy OV a místními občany dis-
kutovali podněty týkající se dalšího rozvoje
osady Údolí.

Z ankety pořádané při návrhových volbách
do OV a následně též z ankety osadního výboru
vyplynulo více než 30 podnětů, které byly dis-
kutovány nejen teoreticky, ale především při
procházce osadou. Některé se podařilo vyřešit
okamžitě, u některých bude potřeba větší pří-
prava a některé jsou v rovině zahájení diskuse.

Nejčastěji zmiňovaným tématem byl vzhled
prostranství u kapličky. Starosta města infor-
moval o zaslání dopisu nájemci části návsi
s tím, že do konce května má být odstraněn
velkokapacitní stan, který bez příslušného po-
volení stál na návsi. Při místním šetření bylo
dále diskutováno, jak by mohla být náves
upravena a jak by bylo vhodné kombinovat
parkování pro místní (a hosty penzionu) s další
úpravou tohoto veřejného prostranství. Disku-
se a příprava návrhu bude společně pokračo-
vat s tím, že současně dojde i ke kontrole stavu
kanalizace v této části.

Další podnět se týkal dopravy v osadě. Sta-
rosta města informoval o přípravě bezpečnostní
studie k úseku Údolí – Hlinov a o přípravě pro-
jektové dokumentace k obchvatu Údolí. Zde
Jihočeský kraj přislíbil zpracování projektu,
realizace však není v nejbližších letech v plá-
nu. Byla též diskutována otázka informačních
měřičů rychlosti a zlepšení situace pro chodce
v úseku od autobusové zastávky směrem k We-
gerům a Švepešům. Zde bylo dojednáno speciál-
ní místní šetření, při kterém bude se zástupcem
správy a údržby silnic diskutováno, jak půjde řešit
údržba v blízkosti komunikace.

(Toto jednání proběhlo následující týden a
byl domluvený společný postup. SDH Údolí
provedl dle dohody nejprve ořez dřevin zasa-
hujících nad chodník, SÚS poté provede úpra-
vu povrchu mezi komunikací a přilehlými
zídkami. Vysekání a další údržbu původního
chodníčku zajistí město Nové Hrady).

V rámci jednání OV byla také diskutována
otázka odklonění záplavové vody, která stéká
z luk nad suškou. I zde proběhlo následně šet-
ření se zástupcem správy a údržby silnic, kde
bylo konstatováno, že problém by vyřešila
úprava propustku pod hlavní komunikací tak,

pokračování na str. 11
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aby voda mohla tímto propustem protékat na
druhou stranu a dále stokou směrem k ale-
jím. SÚS a OV vstoupí do jednání s majite-
lem pozemku.

V dalších bodech byla řešena i tématika
rozšíření parkoviště pro návštěvníky Terčina
údolí (město má již zpracovanou studii, kterou
dopracuje po schválení územního plánu), do-
plnění a výměna veřejného osvětlení (město
zpracovává projekt výměny cca. 280 světel-
ných bodů – začlenění podnětů z Údolí bude
součástí) a modernizace dětského hřiště na ha-
sičské louce. Zde bylo domluveno odstranění
nevyhovujících prvků (TSM) a následné dopl-
nění o nové herní prvky a posezení (objedná
město Nové Hrady). Dále byla řešena otázka
opravy studánky, doplnění odpadkových košů
k parkovišti a pivovaru. V části Jetzkobrunn
byl dojednán způsob péče o okolí studánky a
dohodnut způsob opravy účelové komunikace
k Maxům.

Byla též diskutována otázka možnosti umís-
tění zpomalovacích prahů do tzv. Údolského
kopce. Zde starosta informoval o předchozích
jednáních s Policií ČR, kde PČR tyto prahy

nepovolila, neboť je považuje za problematic-
ké z pohledu bezpečnosti (cyklisté). Ze strany
města bude opakovaně Policie ČR požádána,
aby byl tento úsek více kontrolován z pohledu
dodržování zákazu vjezdu.

V rámci jednání OV také starosta města
informoval o přidělení dotace na výstavbu
vodovodu v osadě Údolí. Během června do-
jde ke zpracování finální prováděcí doku-
mentace, poté proběhne výběrové řízení a
zahájení prací bude směřováno na podzim
s tím, že dokončení celé akce je plánováno
na jaro 2024. Starosta města informoval

o trase vodovodu, způsobu realizace přípo-
jek a způsobu projednání s majiteli objektů
v této části osady.

Závěrem jednání bylo dohodnuto, že bě-
hem podzimu proběhne další veřejné projed-
nání, kde bude sděleno, jak probíhá řešení
jednotlivých úkolů.

Jménem města Nové Hrady bych rád podě-
koval všem občanům a členům osadního vý-
boru za jejich podněty a věřím, že většinu
řešených bodů budeme společně postupně
realizovat.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Obec přátelská rodině a seniorům
V úterý 21.června proběhlo v Praze v Kaiserštejnském paláci slavnostní

vyhlášení výsledků soutěže Obec přátelská rodině a seniorům. Naše město
se do soutěže přihlásilo s projektem tradičních i nových aktivit pro děti, mla-
dé rodiny i seniory. Důraz byl však kladený na to, aby v těchto aktivitách
mohlo docházet i k mezigeneračním setkáním či nabídce služeb potře-
bných pro občany města. V každé velikostní kategorii byli vyhlášeni abso-
lutní vítězové a zároveň i další ocenění. V naší kategorii zvítězil městys
Křemže, my jsme dle počtu bodů skončili na třetím místě. Ministerstvo
práce a sociálních věcí společně s dalšími vyhlašovateli ocenilo naši nabídku
prorodinných aktivit a na jejich realizaci nám v rámci námi předložených
projektových aktivit poskytne dotaci ve výši 576 000 Kč. Díky těmto finan-
cím tak ulevíme rozpočtu města u tradičních akcí a zároveň budeme moci
zorganizovat a podpořit i další nové akce a aktivity ve městě a osadách.

Slavnostního předání ocenění se zúčastnil starosta města Mgr. Vla-
dimír Hokr v doprovodu koordinátorky projektu Lucie Kříhové. V le-
tošním ročníku se do soutěže přihlásily i další obce v našem regionu,
mezi oceněnými pak byly obce Petříkov a Svatý Ján nad Malší.

Mgr. V. Hokr, starosta

Mgr. V. Hokr, starosta N. Hradů, Luděk Bína, starosta Petříkova a
Růžena Balláková starostka Sv. Jana nad Malší

Jednání rady města v Údolí
(pokračování ze str. 10)
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NOVÝ TŘEŠŇOVÝ SAD
v obci Údolí u Nových Hradů

Nový třešňový sad, který pokvete v krásném prostředí obce Údolí,
je výsledkem společného úsilí členů sboru dobrovolných hasičů z Údo-
lí. Hlavní poděkování za práci na přípravě půdy, výběru a výsadbě třeš-
ňových stromů a pečlivé péči o ně patří vrchnímu pěstiteli Davidu
Martinčíkovi, Jirkovi Matějkovi, Františku Valíčkovi, Romanovi Lus-
tovi a dalším. Jejich cílem je přinést radost pro občany, kteří mohou vy-
chutnávat krásu třešňových květů a později i chutné plody a doufají, že
tento sad bude sloužit jako další místní skvost. Přejeme mnoho úspěchů
v sadební činnosti. PH

Domov je místo,
kde se žije…
A kde se i umírá

Domácí hospic Ledax je terénní službou,
v rámci které poskytujeme péči nevyléčitelně
nemocným a umírajícím klientům přímo v do-
mácím prostředí 24 hodin denně, 7 dní v týdnu
a 365 dní v roce.

Naším cílem je umožnit klientům prožít
poslední chvíle života doma v rodinném kru-
hu, minimalizovat bolest a nepříjemné symp-
tomy nemoci a také pomoci zmírnit strach
nemocného i pečující rodiny.

Naši péči může doporučit praktický lékař,
ošetřující lékař v nemocnici nebo o ni může
požádat sám klient či pečující rodina. Vždy je
však nutné, aby klient či jeho rodina zkontak-
tovali sociální pracovnici hospice. Naše péče
je komplexní, poskytujeme zdravotní, sociál-
ní, psychologickou a duchovní péči. Náš mul-
tidisciplinární tým tvoří zdravotní sestry,
sociální pracovnice, lékaři, pečovatelky, psy-
cholog, duchovní a dobrovolníci. Působíme na
území okresu České Budějovice a částečně na
území okresu Český Krumlov, zejména na
Kaplicku.

DOMÁCÍ
HOSPIC LEDAX
Lipenská 1972/10
370 01 Č. Budějovice
e-mail: hospic@ledax.cz
telefon: 702 270 049 (sociální pracovnice)
nebo 727 937 254 (sociální pracovnice)
www.ledax.cz
Domácí hospic Ledax působí v okresech
České Budějovice a Český Krumlov

Významné ocenění
Dne 4. května 2023 převzal dlouholetý novohradský a údolský hasič Stanislav Papoušek

v centru Hasičského hnutí Přibyslav nejvýznamnější hasičské ocenění Zasloužilý hasič.
Toto ocenění si Standa Papoušek zcela po zásluze zaslouží za téměř celoživotní práci v rámci

sborů dobrovolných i profesionálních hasičů. Proto žádost o jeho udělení podpořili nejen hasiči,
ale i město Nové Hrady. Zároveň věříme, že i nadále bude Standa předávat své zkušenosti
mladším nástupcům.

Standovi blahopřejeme a děkujeme za všechnu jeho práci pro hasičské hnutí a nasazení
v rámci výjezdů k záchraně zdraví či majetku občanů.

Zároveň přejeme i do dalších let mnoho zdraví, elánu a spoustu dalších příjemných chvil strá-
vených nejen s hasičkami a hasiči… Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
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Jedenáctý ročník Dne ochrany přírody
je opět za námi a opět velmi úspěšně!

Vážení čtenáři Novohradského zpravoda-
je, v sobotu 17. června 2023 proběhl 11. ročník
Dne ochrany přírody, myslivosti, rybářství a
včelařství 2023 – Memoriál Ing. Ludovíta Ka-
sana.

Ve čtrnáct hodin odstartovalo soutěžní od-
poledne pro děti i jejich rodiče či prarodiče
pod taktovkou Josefa Vochosky, který nás
společně s novohradskou Veselou muzikou
provázel celým odpolednem až do samého
konce akce. Po oficiálním zahájení a další sérii
dechové hudby vystoupil Miloslav Vondruška
– sokolník - se svými dravci. Podle hodnocení
návštěvníků to bylo perfektní vystoupení, byly
předvedeny parádní ukázky, které pan sokol-
ník doprovodil poutavými informacemi k sa-
motným dravcům a sokolnictví.

Po sokolníkovi se do práce pustila opět Ve-
selá muzika a zároveň dřevorubecká „šou“,
kterou stejně jako v předešlých letech připra-
vili Luboš a Petr Šulistovi ze Sportovního klu-
bu Hojná Voda. Tato soutěž byla zase opět
o něco výše posunuta, a to jak výkonností
soutěžících závodníků - dřevorubců, tak i co
do obtížnosti jednotlivých částí soutěží. Pět
dvoučlenných družstev profesionálních dře-
vorubců, vyjma týmu z Nových Hradů, před-
vedlo práci s pilou ruční, tzv. kaprem, pilou
rámovkou, pilou motorovou a nechyběla i
práce se sekerou. Na tomto místě musíme po-
děkovat návštěvníkům, a především těm Hra-
deckým, za výbornou atmosféru a povzbuzování
týmu z Nových Hradů. Jak to tak bývá, v závo-
dech rozhodují vteřiny a tak s celkovým časem 1
min. 18 s. zvítězil Zdeněk Komárek se svou tý-
movou dvojkou, kteří se dřevorubectví a dře-
vorubeckému sportu věnují velmi intenzivně.
Na druhém místě skončil Petr Šulista se svým
kolegou a na bronzové příčce se umístil tým
z Nových Hradů ve složení Tomáš Doroto-
vič a Martin Brychta. Čtvrté a páté místo
obsadili opět dřevorubečtí profesionálové
Matěj Šíma s kolegou a Martin Pešek se
svou týmovou dvojkou. Rozdíl mezi prvním
a druhým místem činil v součtu všech dis-
ciplín 12 vteřin a mezi druhým a třetím mís-
tem to bylo vteřin 10!

V průběhu celého dne probíhala „soutěž“
pro děti, kterých se letos dostavilo přes dvě
stovky a 137 jich dokončilo všechny stanoviš-
tě, které pro ně připravily spolky, jež akci or-
ganizují.

Český svaz ochránců přírody zastoupený
Ladislavem Starým měl stanoviště tři s chráně-
nými živočichy, rostlinami a střelnicí s lukem a
vzduchovkou. Český rybářský svaz zastoupený
panem Ladislavem Cséfalvay zajišťoval simu-
látor záběru různých druhů ryb, poznávačku
ryb a laserovou střelnici. Český svaz včelařů
z Trhových Svinů zastupovali pánové Adolf
Jan a Karel Zmeškal, zajišťovali interaktivní
stanoviště se včelami a včelařskými potřebami.

Novohradský myslivecko-ochranářský spolek
Cech sv. Huberta zastoupený Martinem Brych-
tou zajišťoval myslivecké stanoviště s ukázkou
loveckých psů, myslivecké zoologie a lovecké-
ho střelectví.

Bohunka Vochosková měla na starosti tra-
dičně výtvarnou dílnu, dámy Vlasta Kovářová
a Anna Šlencová ze Senior klubu, které nám
velmi výrazně pomohly, zajistily vstup, výdej
cen pro děti a pečlivě hlídaly pokladničku
k volnému vstupnému:-). Loď poskytl jeden ze
sponzorů akce Rybářství Nové Hrady s.r.o. a
jeho obsluhu bezvadně obstaral Martin Stein-
hauser. Děti měly možnost vyzkoušet krásné a

pokračování na str. 14
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rychlé koloběžky Kostka, které zapůjčila ve-
doucí organizace Nordic Walking Novohrad-
sko Lenka Brychtová a o koloběžky se na
místě starala Nikola Kolářová se svým perso-
nálem. Občerstvení bylo zajištěno Cechem sv.
Huberta, Marií a Luďkou „Kasanovými“, Res-
taurací Pod zámeckým a výborné prasátko na
rožni sponzorským darem připravil Miroslav
Maier se svým personálem.

Bez koho by se tento den a takto bohatý
program uskutečnil jen velmi těžko, jsou spon-
zoři a všichni ti, kteří obětují svůj volný čas pro
druhé. Velké poděkování patří tedy těm, kteří
poskytli finanční prostředky na naši akci – Měs-
to Nové Hrady, Kámen a písek Český Krumlov,
Rybářství Nové Hrady, František Janda – Res-
taurace Pod zámeckým, Bc. Josef Vochoska,
Motor Jikov a Krajský úřad Jihočeského kraje.
Neméně velké poděkování patří těm, kteří na
akci přispěli materiálně, a těmi byli Myslivec-
ký spolek Kamenná, Krajský rybářský svaz
České Budějovice – pstruhařství, Miroslav
Maier, Akademie věd ČR se sídlem v zámku
Nové Hrady zastoupené Dagmar Kaftanovou,
Rybářství Nové Hrady, Poděbradka, a.s. - zá-
vod Dobrá Voda, Myslivecký spolek Malonty
– Říjiště, Honitba Žofín, Farma Velký Jindři-

chov, Novohradské hory s.r.o., Nordic Walking
Novohradsko, Studio Pozdrav – Miluše Vo-
chosková, Restaurace Pod Zámeckým, Na-
kladatelství Dona, časopis Papoušci, Eliška
Brychtová a Adélka Němcová – malování na
obličej.

Dále děkujeme za vstřícný přístup řediteli
TS Nové Hrady panu Ing. Josefovi Vanišovi a
zaměstnancům TS, kteří nám v sobotu pomoh-
li s přípravou celého dne dovozem pivních
setů, postavením menších stanů, závozem TOI
TOI a nedělním úklidem. Moc si toho vážíme.
Děkujeme rovněž partě okolo pana Stanislava
Papouška, která nám zajistila postavení stanu
pro muziku a návštěvníky. Osobní poděkování
od pořadatelů letí rovněž všem členům pořá-
dajících spolků, kteří pomohli připravit takto
parádní akci. Dále děkujeme Petru Hamberge-
rovi, Štěpánce Vanišové, Karlovi Maierovi,
Radkovi Fáčovi a všem, co se nebáli házet
polenem.

Sluší se poděkovat také každému, kdo při-
spěl do kasičky určené pro dobrovolné vstup-
né. V době psaní tohoto článku jsme ještě
neměli kasu odpečetěnou a volné vstupné spo-
čítané. O jeho výsledku vás budeme samozřej-
mě informovat.

No a v neposlední řadě děkujeme vám
všem, kteří jste na naši akci přišli a společně
s námi oslavili měsíc červen, měsíc myslivosti
a ochrany přírody. Třeba jsme nadchli zrovna

vaše dítě či vnouče pro zdravou ochranu příro-
dy, myslivost, rybářství nebo včelařství, anebo
jsme jim „pouze“ rozšířili obzory. Jsme moc
rádi, že se i letos stal tento den tak úspěšný jako
v minulých letech, a proto vám za to ještě jed-
nou děkujeme. Nesčetně kladných ohlasů nás
samozřejmě moc potěšilo.

Na závěr nezbývá, než vás všechny pozvat
na 12. ročník Dne ochrany přírody, který se
uskuteční 15. června 2024 opět od 14.00 ho-
din v zámeckém parku u nás, na Nových
Hradech.

My, organizátoři akce, se na shledání s vámi
už teď těšíme. Hezké léto!

Za organizátory:
Sta., Voch., Bry., Csy, Zme., Što.

Jedenáctý ročník
Dne ochrany přírody...
(pokračování ze str. 13)
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55 let s novohradskou Veselou muzikou
Veselá muzika v letošním roce slaví 55. vý-

ročí od svého založení. Kapelu v roce 1968
založil novohradský lidový učitel hudby pan
Josef Placer a původní název této dechové hud-
by byl podle domovského sídla Nových Hradů
v jižních Čechách „HRADEČANKA“.

Josef Placer se narodil 19.3.1915 v Lipí
u Českých Budějovic a zemřel 23.12.1981. Je
pochován na městském hřbitově v Nových
Hradech. Byl vojenským muzikantem, hrál na
baskřídlovku, trombon a chromatickou har-
moniku. Po ukončení angažmá ve vojenských
kapelách byl zaměstnán jako skladník ve stroj-
ní traktorové stanici v Nových Hradech a dále
jako strážný na strážním domku ČSD na vla-
kovém nádraží Nové Hrady. Již při těchto za-
městnáních začal v roce 1950 vyučovat hru na
hudební nástroje. Mezi první žáky pana Josefa
Placera patřili Bedřich Zákostelecký a Roman
Roule z Nových Hradů, Josef Tampír z Jakule
a Jiří Kříha z Petříkova, kteří se učili hře na
akordeon. Tato čtyřka byla i prvním souborem
akordeonů pana Placera.

Josef Placer byl zapáleným a obětavým
kantorem, za svou učitelskou kariéru učil více
než 100 žáků. Vychoval mnoho dnešních pro-
fesionálů, mezi které patří Bedřich Zákoste-
lecký, Anna Princová, Jiří Lechner, Milan Srb,
Václav Janeček, Pavel Heidinger a další. Jeho
předností bylo umění zaujmout děti při výuce,
vybudovat v nich lásku k hudbě a kolektivní-
mu hraní a umění rozpoznat talenty, které
dále doporučil k dalšímu studiu na konzerva-
toři nebo vojenské hudební škole. Založil a
vedl několik dětských akordeonových a de-
chových souborů. Působil pod Osvětovou be-
sedou v Nových Hradech, dále pod Osvětovou
besedou Petříkov, Osvětovou besedou Strážko-
vice, svou učitelskou kariéru zakončil v bývalém
Domu kultury ROH v Českých Budějovicích
(dnešní Metropol).

V roce 1968 založil dechovou hudbu Hra-
dečanka. Zřizovatelem tehdejší Hradečanky

byla Osvětová beseda Nové Hrady a i její
členové z Novohradska většinou pocházeli.
Prvním kapelníkem Hradečanky byl Jindřich
Filek. Postupem času se v kapele muzikanti
střídali, pozici kapelníka dále zastávali Jaroslav
Froulík, Miroslav Lechner, František Král a
Miroslav Dvořák.

Ještě v předrevolučním období v roce 1989
se původní Hradečanka pod vedením Františ-
ka Krále rozhodla změnit zřizovatele a přešla
pod Osvětovou besedu Borovany. Se změnou
sídla následovala i změna názvu, z Hradečan-
ky se stala „Veselá muzika“.

Po otevření hranic začala Veselá muzika
často jezdit koncertovat do Rakouska a Ně-
mecka.

V roce 1994 vznikly první nahrávky v čes-
kobudějovickém rozhlasu, které pro Vese-
lou muziku upravil hudební skladatel Jiří
Drobílek.

Od roku 1995 zřizovatele dechová hudba
Veselá muzika nemá a svoji činnost si od této
doby organizuje „ve vlastní režii“ za výrazné
podpory sponzorů a příznivců, kteří napomá-
hají udržovat a dále rozvíjet dobré jméno této
kapely a lidové kultury obecně.

V dubnu 1999 Veselá muzika natočila
v českobudějovickém studiu svůj první hu-
dební nosič ve spolupráci s hudebním vyda-
vatelstvím TONUS Čáslav. Nejúspěšnější
skladbou z tohoto CD s názvem „Veselá mu-
zika z jižních Čech“ se stal slowrock „Vězeň-
ský pláč“.

V roce 2001 se kapelníkem stává Josef Vo-
choska z Nových Hradů, jehož učitelem byl
právě zakladatel této dechové hudby pan Josef
Placer. Funkci kapelníka převzal též od novo-
hradského rodáka, trumpetisty a dnešního
úspěšného podnikatele Miroslava Dvořáka.

Josef Vochoska mimo pravidelné vystupo-
vání a koncertování začal připravovat podkla-
dy pro natočení dalších hudebních nosičů a
kapelu postupně profesionalizoval.

Na vydání druhého hudebního nosiče se
dechová hudba Veselá muzika rozhodla spo-
lupracovat s hudebním vydavatelstvím AKon
pana Antonína Koníčka z Uherského Hradiš-
tě. Samotné natáčení se uskutečnilo v březnu
2003 ve studiu Jaromíra Rajchmana v Dolních
Bojanovicích. Tímto druhým hudebním nosi-
čem s názvem „Novohradská romance“, kde
se prolínají písně Marie Filipové, Františka
Opelky, ale třeba i Zimní růže Josefa Hotové-
ho nebo krásný text Jaroslava Hájka v písni
Svět se točí dál, se dechová hudba Veselá mu-
zika vrací do místa svého založení, do Nových
Hradů.

Třetí hudební nosič nazvaný „Zimní po-
hádka“ byl natočen opět ve spolupráci s hu-
debním vydavatelstvím AKon v říjnu 2005
v novém studiu Jaromíra Rajchmana v Dol-
ních Bojanovicích. Na tomto hudebním nosiči
se střídají písně nové a zlidovělé populární
skladby.

Čtvrtý hudební nosič nese název „Veselá
muzika a hosté“, natáčel se ve stejném stu-
diu v únoru 2010. Název „Veselá muzika a
hosté“ byl zvolen proto, že na něm spolu se
členy Veselé muziky spolupracoval jeden
z nejlepších trumpetistů současné doby Vlado
Kumpan. Jednak jako dirigent při natáčení a
též jako muzikant v sólové orchestrální sklad-
bě „After all“ a v bonusové nově upravené
skladbě „Vězeňský pláč“. Dalšími hosty byli
sourozenci Zdeněk a Božena Baťkovi, kteří
patří k dlouholetým stálicím moravského zpě-
vu, a zpěvák novohradské hudební skupiny
„Hyalit“ Dalibor Doubek.

Zatím poslední pátý hudební nosič Veselá
muzika natočila v českobudějovickém hudeb-
ním studiu Českého rozhlasu v roce 2014 a vy-
dala v hudebním vydavatelství Česká muzika
spol. s r.o. Dubné. Tento nosič nese název
„Číše letí k výšinám” a jeho součástí je i DVD
natočené v interiérech studia TV Šlágr.

Veselá muzika v současné době prošla
zásadní změnou v obsazení kapely a poslu-
chači se mohou těšit na zbrusu nové úpravy
našich písní. V novém složení též připravu-
jeme natočení dalšího, v pořadí již šestého
hudebního nosiče. Zajímavostí a předností
kapely zůstává, že má natočeno 22 vlastních
autorských skladeb, jako například: Novo-
hradská romance, Šumavské tango, Ve Strop-
nici na návsi, Vzpomínka na domov, Bílá
kopretina, Přiletěly vlaštovičky, Bílá kaplič-
ka a další. Na svých vystoupeních kromě
vlastních skladeb hrajeme dále jihočeské li-
dovky, českou klasiku a upravené taneční
skladby.

Všem kamarádům a příznivcům děkujeme
za podporu a těšíme se na další setkávání
s Vámi.

Za novohradskou Veselou muziku
Josef Vochoska, kapelník
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Co se dělo ve školce…
Konec května a celý červen je ve školce ve znamení výletů, loučení

se s předškoláky a těšení se na prázdniny. S dětmi se sice ještě pořád
učíme nové věci, ale zároveň se snažíme co nejvíce chodit ven a užívat
si sluníčka a hezkého počasí.

Děti ze tříd Broučků a Sluníček vyrazily 24. a 31. května na výlet
vláčkem do Borovan. Čekalo je tam divadelní představení „Bubulík
myslivcem“ a také exkurze stálou expozicí „Z Borovan vlakem tam a
zase zpátky“. Děti zde mohly vidět funkční model vláčkové dráhy, kan-
celář výpravčího, modely vláčků i interaktivní panely s různými sním-
ky z cest vlaků po jižních Čechách. Některé z dětí jely vláčkem poprvé
a výlet všechny moc bavil.

25. a 26. května navštívila všechny třídy naposledy v tomto školním
roce paní logopedka. S dětmi si povídala a hravou formou procvičovala
jazýčky. Paním učitelkám ukázala novinky z oblasti logopedických
her, které jsme do školky vzápětí pořídili. Určitě ve spolupráci s paní
logopedkou budeme pokračovat i příští rok.

1. června patřilo dopoledne ve školce oslavám Dne dětí. Pro děti
byly na zahrádce připraveny různé sportovní dovednosti, jako třeba kop
na bránu, hod na cíl, překážková dráha, přenos míčku na lžíci přes la-
vičku, běh i jízda na šlapadlech. Děti si svůj den pěkně užily a za odmě-
nu si každý vysoutěžil balíček s dobrotami, diplom a medaili.

V pondělí 5. června navštívili předškoláci tvořivé dílny, které pro
nás připravila Základní umělecká škola F. Pišingera. Děti si zahrály po-
hybové hry s paní učitelkou z baletu, s paní učitelkou hudební výchovy
rytmizovaly a při výtvarných činnostech si děti namalovaly to, co mají
rády. Děti viděly, co všechno se v ZUŠ dělá a do čeho se samy na začát-
ku školního roku můžou zapojit.

Třídy Žabiček a Koťátek vyrazily na výlet do kina v Trhových Svi-
nech na pásmo pohádek. Výlety proběhly 8. a 9. června a děti si je také
moc užily. V pátek 9. června nás na Duhové budově ještě letos naposle-
dy navštívila paní učitelka ze ZUŠ, se kterou děti zpívaly, vytleskávaly
a tančily v rytmu.

V úterý 13. června vyrazily děti ze třídy Sluníček na pěší výlet po
okolí k vodopádu v Terčině údolí. Po cestě jsme pozorovali přírodu a

zvířátka. U vodopádu se děti posilnily svačinkou, kterou si nesly
v batůžku, aby zvládly i zpáteční cestu. Dětem se pěší výlet líbil a přišly
zpátky do školky ještě plné energie. Téhož dne také byly děti ze tříd
Koťátek a Broučků na zmrzlině u paní Smrčkové. Pochutnaly si na
zmrzlině s příchutí višně a vanilky. Ve středu je pak následovaly děti ze
třídy Sluníček, které měly zmrzlinu borůvkovo-vanilkovou. Žabičky si
v úterý 20. června daly zmrzlinu ananasovo-vanilkovou.

Třída Žabiček ve středu 14. června uskutečnila Indiánský výlet „Po
stopách bizona“. Na děti čekalo plnění indiánských dovedností, pře-
konávání překážek i hledání bizona. Na konci výpravy našly děti také
poklad. Velké poděkování patří paní Loukotkové, za vřelé přijetí a při-
pravené pohoštění.

Zahradní show – Dětské šaškování, proběhlo na zahradě MŠ ve
čtvrtek, 15. června. Děti si zde užily různé soutěže, tanečky a dovádění
a na závěr jim paní vypustila bublinky z bublifuku. Každé dítě si vysou-
těžilo odměny v podobě bonbónků a sladkostí. Show se velmi vydařila
a všechny děti si ji užily.

V pátek, 16. června, nás na zahradě MŠ navštívil pan včelař. Pově-
děl dětem zajímavosti ze života včeliček a ukázal nám, co ke své práci
potřebuje.

V úterý 20. června proběhlo na zahradě mateřské školy slavnostní roz-
loučení s předškoláky, které na školáky tradičně pasoval pan starosta.

Slavnostního pasování se mohli zúčastnit i rodi-
če předškoláků, aby si společně užili sváteční at-
mosféru, kdy jedno oko nezůstalo suché.

Na samý konec června ještě čeká třídy
Broučků a Sluníček výlet do ZOO Dvorec,
jako výhra velikonoční soutěže, které se děti
zúčastnily. Třídu Koťátek čeká piknik na za-
hradě a hledání pirátského pokladu. A školní
rok zakončí předškoláci, které čeká ještě no-
cování ve školce.

Přejeme všem krásné léto a prázdniny,
předškolákům pohodový vstup do první třídy
a v září už se moc těšíme na nové děti, které do
školky přijdou…

Vaše novohradská školkaVýet Sluniček k vodopádu do Terčina údolí

Koťátka a Sportovni hry Broučci na mrzlině

Žabičky a Sportovní hry
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Vzhůru za pirátským pokladem s Rytmíkem
V sobotu 10. 6. 2023 jsme pro rodiče a děti

uspořádaly zábavné odpoledne s pirátskou
stezkou. Celé akci předcházely několikamě-
síční přípravy a plánování, aby bylo vše tak,
jak jsme si představovaly a přály. Přestože je-
diné počasí jsme naplánovat nemohly… Ob-
jednaly jsme řetízkový kolotoč se skákacím
hradem, malování na obličej i loutkové diva-
delní představení, pirátskou stezku jsme při-
pravily v zámeckém parku. Oslovily jsme paní

Pelderlovou s občerstvením a pana Macháčka
z kavárny Kousek, kteří s námi i přes nepří-
zeň počasí vydrželi až do konce. Za vším byla
spousta času, práce ale i radosti z tvoření a
příprav.

Počasí tomu však chtělo jinak, a tak přesně
před začátkem celé akce přišla bouřka se sil-
ným deštěm. Po domluvě se starostou města
Mgr. Vladimírem Hokrem se mohlo vystoupe-
ní děvčat z Rytmíku přesunout do Hotelu Máj,

stejně tak jako zázemí pro slečnu a její malování
na obličej a divadelní představení.

Ti nejstatečnější návštěvníci se vybavili
gumovkami, pláštěnkami a vydali se na stezku
nebo řetízkový kolotoč. Chvíle lítosti a vzteku
pak vystřídal pocit zadostiučinění, když rodi-
če celý program ocenili a povzbudili k další
práci. Protože počasí neporučíme. Nakonec se
přeci jen hrálo, zpívalo i tančilo, ať už v suchu
nebo v dešti.

Chtěly bychom moc poděkovat Technic-
kým službám města N. Hrady, se kterými
byla skvělá spolupráce při přípravách stanů i
samotné Jánské louky. Stejně tak Sdružení
dobrovolných hasičů, kterým děkujeme za
zapůjčení a postavení stanů a doufáme, že by-
chom v příštím roce mohli navázat větší spo-
lupráci.

Ze sponzorů velmi děkujeme personální
agentuře Hofmann Personal – pobočka České
Velenice. Její zaměstnanci nám byli nápomoc-
ni při samotné organizaci akce, byl nám věno-
ván finanční sponzorský dar i velké množství
odměn pro děti. Poděkování za sponzorský dar
patří také paní Martině Kourkové, která přispě-
la do odměn pro děti.

Přestože počasí nepřálo, nenecháme se od-
radit a již plánujeme, co nachystáme příští rok.

Soňa Maršálková, Klára Bandíková
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Školní rok 2022/2023
v ZUŠ F. Pišingera, Trhové Sviny

V tomto školním roce se život v ZUŠ po předchozích covidem do
značné míry ovlivněných letech konečně vrátil do „normálních“ kolejí.
Výuka mohla probíhat plně prezenčně, mohli jsme pořádat koncerty,
účastnit se soutěží v tuzemsku i zahraničí a prostřednictvím umění dělat
radost sobě i ostatním. Zní až neuvěřitelně, že žáci ZUŠ F. Pišingera ve
školním roce 2022/2023 účinkovali na více než 170 akcích jak v mís-
tech působnosti ZUŠ, tak i na četných výjezdech. Přivezli desítky oce-
nění z nejrůznějších soutěží národní i mezinárodní úrovně, účastnili se
mistrovských kurzů pod vedením renomovaných pedagogů, ale také se
zapojovali do běžného dění v jednotlivých obcích. Zpívali na vítání ob-
čánků, hráli v domovech seniorů, pořádali koncerty v kostelích, vystu-
povali na plesech, hudebně doprovázeli vernisáže výstav či křty knih.
Při akci ZUŠ Open jste mohli shlédnout vystoupení všech oborů ZUŠ
na veřejných prostranstvích v různých městech a vesnicích. Do mnoha
aktivit a akcí se zapojilo i pracoviště na Nových Hradech a jeho odbor-
né pedagogické třídy se svými žáky. Novinkou letošního školního roku
bylo znovuotevření literárně-dramatického oboru a zpestření nabídky
kurzů tvořivé výchovy o mažoretky, o které je mezi dětmi veliký zájem.
Jejich vystoupení můžete zhlédnout například při letním festivalu Karel
Valdauf 2023. Více informací o aktuálním dění v ZUŠ naleznete na we-
bových stránkách www.zustsviny.cz. Tam je také pro případné zájemce
o studium k dispozici formulář „Evidenční lístek zájemce o vzdělává-
ní“, na jehož základě budete zařazeni mezi uchazeče o studium v hu-
debním, výtvarném, tanečním či literárně-dramatickém oboru.

Michael Tröstl

Připravujeme na srpen

Tradièní divadelní
ètvrtky pro dìti
Letošní pohádky nám přinesou příběhy českých
Honzů a Honzíků…

¢ 3.8.2023
Pohádka „O chytrém Honzovi
a krásné Madlence“
Hraje Divadlo DAP Praha
Hradní nádvoří
(náhradní prostor Kino Český dům)

¢ 10.8.2023
Pohádka „Honza a strašidelný dům“
Produkční společnost D&D prolife s.r.o.
Hradní nádvoří (náhradní prostor Kino Český dům)

¢ 17.8.2023
Hudebně vzdělávací pohádka
„Jak se Honza učil muzikantem“
Hraje a vyučuje Filharmoniště
A hned po pohádce…
Děti jako velký orchestr při
společném muzicírování….
Zopakujte si dopředu písničky:
Jedna, dvě, Honza jde, Pekla vdolky,
Kočka leze dírou, Já jsem muzikant
a vytvořte si doma svůj rytmický
nástroj… nebo v Koželužně
v den hraní (10-17 hod.).
Hradní nádvoří
(náhradní prostor
Kulturně-spolkový dům)

¢ 24.8.2023
Pohádka
„Honza málem králem“
Divadelní společnost
Natálie Venturové, s.r.o.
Zevlův mlýn

Začátky představení od 18 hod.
Vstupenky 50 Kč
Pořádá KIC Nové Hrady

Pěvecké sbory měly u nás opět
své společné vystoupení

Po několika letech (s „kovidovou“ pauzou) jsme v Kulturně-spolkovém
domě mohli slyšet opět všechny novohradské sbory najednou, a to ve
čtvrtek 15.6.2023. Koncert zahájili nejmladší zpěváčci ze sboru Zvone-
ček a při vystoupení nezůstali jenom na pódiu. Všechny nás při jedné
z písniček obešli jako „zpívající mašinka“ a jejich vystoupení bylo vel-
mi milé. Další sbor ze ZŠ Nové Hrady byl Fermata, rovněž pod vede-
ním Mgr. Jany Štorové, která navíc ještě předala kytičky a poděkovala
několika absolventům za jejich pěveckou práci ve sboru. Třetím účin-
kujícím byl Novohradský smíšený sbor pod vedením Mgr. Hany Ku-
drnové, který předvedl pěkný hudební výkon a nabídl velmi hezký
program.

Děkuji všem účinkujícím za krásný hudební zážitek všedního dne
a děkuji návštěvníkům koncertu, že přijali pozvání. A ještě připisuji
to, co jsem zmínila na začátku čtvrtečního vystoupení sborů a co mám
(nejen) já ověřeno už řádku let: „Smyslem umění je smýt prach každo-
denního života z našich duší“... Tak hezké kulturní léto!

K. Jarolímková
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Téměř celé 3 dny nabízely pouťové atrakce legraci i adrenalin…

Pro děti i dospěláky byla v sobotu odpoledne při-
pravena aktivita, při které jsme „vyráběli“ dárek
z pouti na památku – malované skleněné andělíč-
ky, malované hrnky a korálkové náramky…

Nechybělo ani občerstvení i tradiční pouťové
dobroty, třeba perníkové srdce pro maminku
nebo z lásky…

Sobotní pouťový podvečer byl s koncertem kapely Nahy a Bagr…
Neděle patřila i pěší pouti, které přálo počasí a bylo to úžasné završení le-
tošní Petropavlovské poutě (o tomto putování ještě více v příštím čísle)

Novohradská
Petropavlovská pouť

Novohradská Petropavlovská pouť o posledním červnovém víkendu
nabídla tradiční pouťový program, jaký známe i z jiných míst nebo ze
svého dětství. K pouťovým atrakcím a k prodeji občerstvení a dalšího
zboží jsme ještě doplnili „tvorbu“ pouťového dárku na památku z „prv-
ní poutě“, podvečerní sobotní koncert na Jánské louce a nedělní pěší
putování na Mýtiny, které nám připomnělo tu tradiční pouť krajinou se
čtením i zpíváním.

Doufáme, že se všichni alespoň trochu „nasytili“ pouťové atmosféry
a užili si radost (a trochu i adrenalin) z pouťových atrakcí. Děkujeme
všem, kteří nám s přípravou a průběhem této „první poutě“ pomohli, a
budeme se těšit třeba na tu příští…

Za pořadatele K. Jarolímková, KIC N. Hrady
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Připravujeme na srpen

Výstava

Spoleènì M+M

Markéta Mazancová
a Myriam G. A. Urtz

4. 8. – 19. 9. 2023
vernisáž v pátek 4. 8. od 18 hod.

Výstava obrazů výrazné české malířky abstrakce
a rakouské sochařky plnokrevných forem

srpen / út-ne, 10-16 h / září / st, pá-ne, 10-16 h /
individuální návštěvy dle telefonické domluvy

SLOVO jako zdroj
pro výtvarné vyjádření

Na začátku června se uskutečnila vernisáž výstavy s trochu „zavá-
dějícím“ názvem. Vždy, když jsem začala název výstavy před někým
vyslovovat, dotyčný dořekl název výstavy slovem „ženu“. Výstava
má správně název „Za vším hledej SLOVO“ a vyjadřuje význam a
důležitost slov (tedy jakéhokoli slova), která „chodí z úst do uší“ a my
se jimi inspirujeme pro další kroky. Třeba ty výtvarné.

Na vernisáži jste se mohli potkat se všemi autorkami, které tedy
představují svoje výtvarné práce inspirované či propojené slovem. Jsou
zde „ztvárněné“ rozhlasové hry, básně, písně a u fotopoezie jsou na-
opak slova inspirovaná fotografiemi. Děkuji všem, kdo na vernisáž a
následně na výstavu v červnu zavítal, a těším se, že i v červenci přiláká
„SLOVO“ další návštěvníky.

K. Jarolímková
V červenci je galerie otevřena

denně mimo pondělí, od 10 do 16 hod.

Doprovodný program k výstavě
Za vším hledej SLOVO:
¢ 4.7., 9–16 h,

Malování se slovní inspirací s Jitkou Hilskou
Vyzkoušíme si kombinované techniky, se kterými vykreslí-
me jakýkoli příběh…

¢ 13.7., 15.7., 9–16 h,
Malování příběhů s Katkou Ašenbrennerovou
Nebojme se olejomalby. Hravou technikou vytvoříme netušené
krajiny, postavy či celé příběhy. Příběhy, které kolem nás stále
žijí svým tempem...

Výtvarné potřeby obdržíte na workshopu, vlastní vhodné oblečení
s sebou. Pitný režim uhlídáme a polední pauza je samozřejmostí.
Na malované workshopy doporučujeme přihlásit se předem

s ohledem na kapacitu prostoru v galerii na tel.: 602 150 208.

Poplatek za workshop bude dle množství použitého VV mate-

riálu + 150 Kč lektorného.

¢ 26.7., 19 h,
Podvečer s poezií v Koželužně,
„Na začátku nebylo SLOVO“, K. Jarolímková
Hodinka s poezií v komorním prostředí Koželužny s tekutým
občerstvením a neformální náladou.
Vstupenky v galerii nebo rezervace na tel. 602 150 208.
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Co se stalo a co se chystá
v Novohradském muzeu?

Novohradské muzeum pořádalo v červnu Novohradskou muzejní noc. Byla naplánována hu-
dební produkce na dvorku muzea, jejíž provedení hodně záviselo na dobrém počasí. Všechny
předpovědi se ale spikly, bylo ostatně den po svatém Medardu, a tak to neustále vypadalo, že
bude pršet. Už jsme to viděli černě a černé byly i mraky všude kolem Nových Hradů, ale nad věží
kostela sv. Petra a Pavla bylo modré nebe… Akce se tedy nakonec mohla konat přesně podle plá-
nu: nejprve jsme si poslechli smutné i veselé písně inspirované jak krajinou Novohradska a
Doudlebska, tak lidovými i vážnějšími příběhy. Tři dámy tvořící kytarové, houslové a flétnové
hudební trio vystupující pod názvem Svaté obrázky (což se úplně náhodou hodilo i k naší poutní
výstavě a dalším chystaným poutním akcím) nás pak také zvukem Panovy flétny svolaly po noč-
ní prohlídce muzea k dalšímu bodu programu, a tím bylo promítání filmu o Novohradských
sklárnách. Během filmu se mohli návštěvníci občerstvit, aby měli dostatek sil vyrazit se svíčkou
na tichou procházku klášterní zahradou, kterou nám obyvatelé kláštera umožnili i v takto pozd-
ních hodinách navštívit. Domů jsme se rozcházeli kolem půl jedenácté už v tichu, aby si každý
mohl nechat v sobě doznít večerní zážitky.

Povzbuzeni dobrou zkušeností s fungováním muzejního dvorku jako útulného a intimní-
ho kulturního prostoru, jsme na červenec naplánovali autorské čtení Jiřího Šestáka, který
bude číst vybrané ukázky ze svých nových knih Cesta jinam a Divoká honba, doprovázené
akordeonovou hudbou Jany Šulistové a jejích žáků. Na literaturu z šumavského pohraničí
se můžete těšit ve středu 19. července od 18 hodin opět tedy na muzejním dvorku. V přípa-
dě, že by se počasí nedalo přemluvit jako posledně, budeme se muset přesunout do
Kulturně-spolkové domu.

S koncem školního roku a s koncem našich pouťových akcí, které vyvrcholily 25. července
také končí naše výstava pouťových svatých obrázků. Ještě jednou děkujeme zapůjčitelům, panu
Romanu Josefíkovi a Janu Šimánkovi za poskytnutí jejich sbírek. Svaté
obrázky vystřídá o prázdninách tak trochu cesta do pravěku. Bude nám
na dva měsíce zapůjčena sbírka pana Bandhauera, takže budete moci
zhlédnout otisky doby před několika miliony let… Výstava amonitů a
trilobitů bude probíhat od 1. července do 31. srpna.

A na srpen máme přislíbeno literárně-hudební pásmo na motivy ze
středověkého díla Jana ze Žatce Oráč a smrt. Předvést nám ho přijedou
umělci z Votic a hrát bude Nové dechové trio. Doufejme, že i 18. srpna
nám bude svatý Petr nakloněn a zařídí hezké počasí, protože dvorek je
pro setkání oráče a smrti ten nejlepší prostor. Těšíme se na Vás a srdeč-
ně Vás na všechny naše akce zveme.

Za Novohradské muzeum Veronika Veberová

Novohradské muzeum
v Nových Hradech
nabízí v letních měsících možnost využít muzejní dvorek k odpočin-
ku či ke hře. Děti si zde mohou pohrát se skládačkami s novohorad-
skými motivy, vyfotiti se hraběnkou Terezií a Janem Nepomukem
Buquoyem či si jen tak pohrát s dřevíčky nebo si roztočit kolo a vy-
hrát svého Buquoye.

V muzeu si také můžete domluvit individuální prohlídky měs-
tem zaměřené na historii jednotlivých domů a na buquoyskou kra-
jinotvorbu.

Otevírací doby během letních prázdnin:

¢ Vnitřní expozice Novohradského muzea, ulice Česká 74

Červenec, srpen: úterý–neděle, 10–16 h

¢ Skanzen ochrany státní hranice a železné opony
Červenec, srpen: úterý–neděle, 10–16 h
(Hraniční přechod směr Pyhrabruck)

¢ Buquoyská hrobka:
Duben–září: úterý, pátek:: 10, 11 h
Další časy prohlídek po předchozí domluvě (min. počet 5 osob)

Kontakty:
muzeum@novehrady.cz, tel. 603 882 340

https://kicnovehrady.cz/place/muzeum/

Vitorazská, Nové Hrady 373 33
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Slavnost otevření Státní školy v Nových Hradech
4.–5. června 1938

Letos uplynulo 85. výročí otevření základ-
ní školy v Nových Hradech v dnešní Komen-
ského ulici. 4. a 5. června roku 1938 zde probíhal
slavnostní program, v sobotu slavnostní večer
v Českém domě a v neděli slavnostní vztyčení
vlajky před budovou školy za hudebního do-
provodu, prohlídka školy, slavnostní průvod
městem na sokolské cvičiště a večer byla celá
akce zakončena opět v Českém domě taneční
zábavou. Vstupenkou na dopolední slavnost
byly pamětní kovové odznaky a vstupné na
odpolední slavnost stálo 3 Kč. Je vidět, že
místní měli z postavení nové budovy v postfun-
kcionalistickém stylu opravdu radost, i když
netrvala dlouho. Po prázdninách už byly karty
rozdány úplně jinak. Nastalo září, o němž píše
František Halas jako o „čase kostižerném“,
v němž „přišla ta rána s hrudí pelikána“, v němž
„zvoní, zvoní zrady zvon“. O tom ale ještě nic
obyvatelé v červnu netušili, i když národnostní
atmosféra byla již napjatá.

V sobotu 4. června se v Českém domě ko-
nal koncert pěveckého sboru Hlahol z Čáslavi
a dechové hudby Baráčníků z Libně. Mezi hu-
debním programem však také zazněla jedna
báseň, která je v programu nazvána Hraniční
kameny, a recitoval ji učitel František Jirásek.
Jejím autorem je básník Viktor Dyk, který se
narodil v roce 1877 a zemřel v roce 1931. Jako
básník vždy projevoval svoje pronárodní
smýšlení a v roce 1921 po vzniku Českoslo-
venské republiky napsal slavnou báseň Země
mluví, v níž metaforou promlouvající země
coby matky nabádá každého občana jako své-
ho syna, aby svou zemi chránil a pečoval o ni,
protože bez ní zahyne. Báseň, která je v prog-
ramu nazvána Hraniční kameny, se však ve
skutečnosti jmenuje Hranice, i když se tema-
ticky k hraničním kamenům vztahuje. Vzhle-
dem k tomu, jaká byla politická situace ještě
před zářím roku 1938, kdy bylo k Německé
říši připojeno Rakousko, a vzhledem k tomu,
že již při stavbě školy pro české obyvatelstvo,
se prý někteří němečtí občané vyjadřovali, že
stejně bude ta budova postavena pro ně, si

můžeme domyslet, jak asi napjatá atmosféra
musela být v sále Českého domu při recitování
této básně. V září roku 1938 byla znovu uve-
řejněna již s jasným politickým podtextem
v Národních listech 25. září 1938 (Národní lis-
ty, roč. 78, č. 263, s. 1.). Její recitování v červ-
nu při otevření státní školy v Nových Hradech
tak vlastně předběhlo dobu a bylo jakýmsi
prorockým varováním, i když marným. Viktor
Dyk, který báseň napsal v roce 1930, ještě vů-
bec netušil, jak tragické události bude jeho text
provázet. Ne nadarmo se básníkům někdy říká
proroci, o nichž Vítězslav Hálek napsal, že by
se neměli kamenovat…

Hranice
Stojíte u nich zamyšleni.
Zvláštního na nich pranic není.
Ční tu jen bíle mezníky.
Tvé vlasti značka stojí na nich.
Ať šumí lesy, ať jsi v pláních,
divně to dojme poutníky.

Proč právě zde ten stojí kámen,
s tím, poutníče, jsi obeznámen.
I co je dál, tvá byla vlast.
Dějiny šly a chyby mstily.

A přišla nutnost, v kruté chvíli
mezníky tyto blíže klást.

Proč právě zde ten stojí kámen,
s tím, poutníče, jsi obeznámen,
než ještě něco, brachu, víš:
Co přešlo, to se změnit nedá,
národu tomu ale běda,
jenž posouvá je blíž a blíž.

Do propasti se uvrháte,
hranice nejsou-li vám svaté,
nestřežíte-li jejich čest!
A kdo se neubrání jednou,
na toho všichni nárok zvednou,
kdo sláb je, dráždí cizí pěst.

Lesnaté chlumy a svahy lysé,
dějiny jdou a chyby mstí se
a pro obchůdky není kraj.
Života příliš tvrdá škola
na každý národ přísně volá:
Hranice vlasti sobě haj!!!

Do posledního haj je dechu,
spíš mrtev padni na tom mechu,
než ustoupil bys zbaběle.
Tam vlast je pouze pojem planý,
kde hranice jsou bez obrany,
svod snadný pro nepřítele.

A možnost nepřipusť ni v nitru,
že v neblahém bys kterém jitru,
kles z vlastní vůle hloub a hloub.
Do propasti se slepě vrhá,
kdo z celku kusy lehce trhá,
má za nic pohraniční sloup.

Vlast nemění se ze dne na den
a sloup ten nesmí býti kladen
jen pro nic za nic sem a tam.
Hranice posvátný jsou pojem.
Chránit se musí mírem, bojem.
Bez stálosti jsou klam a mam.

Stojíte u nich zamyšleni.
Zvláštního na nich pranic není.
A přece hledíš na ně sniv:
Tvé vlasti osud na nich visí,
a píď-li půdy nebrání si,
nebude národ zítra živ!!!

Veronika Veberová
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Informace z městské knihovny

V krajském kole 13. ročníku výtvarné soutěže „LESY A PŘÍRODA
KOLEM NÁS“ v Jihočeské vědecké knihovně se umístil na vítězném
místě v I. kategorii (děti v mateřských školách) žáček naší mateřské
školy Jiří Dvořák s obrázkem „Kos černý“.

15. června se prvňáčci ze ZŠ dočkali svého Pasování na čtenáře,
kde je slavnostně pasoval náš knihovní král Knihomol I., když před tímto aktem každý z nich
prokázal, že už umí číst. Odměnou pro malé čtenáře byla „Knížka pro prvňáčka“, pasovací glejt
a taštička s malým občerstvením a drobnými dárky.

D. Císařová, knihovnice

DOVOLENÁ V KNIHOVNĚ O PRÁZDNINÁCH
17.–21.7.2023, 31.7.–4.8.2023, 14.–18.8.2023

Kosí bratři
Eliška Búdová

Kosí bratři na zahradě,
tahají se o žížalu.
„Ta je moje“: říká první:
„Já ji ulovil tam vzadu.“

Hádají se, pokřikují,
poletují se a tam.
Žížala se zatím smrskne:
„Na nikoho nečekám.“

Než se kosi domluvili,
žížala už byla pryč.
Schovala se pod kamínkem
a zahodila od něj KLÍČ…



26 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ červenec 2023

VÝZNAMNÁ

VÝROČÍ
červenec 2023

¡ 2. 7. 1983 zemř. Vladimír Neff,
spisovatel, scenárista, dramatik
a překladatel (nar. 13. 6. 1909) 40

¡ 3. 7. 1883 nar. Franz Kafka,
pražský německý spisovatel židovského
původu (zemř. 3. 6. 1924) 140

¡ 5. 7. 863 příchod Cyrila a Metoděje
na Moravu 1160

¡ 6. 7. 1933 zemř. Josef Kožíšek,
spisovatel (nar. 6. 7. 1861) 90

¡ 9. 7. 1988 zemř. Miloš Václav
Kratochvíl, spisovatel
(nar. 6. 1. 1904) 35

¡ 10. 7. 1868 nar. Růžena Svobodová,
spisovatelka; zakladatelka ženského
psychologického románu v českých
zemích (zemř. 1. 1. 1920) 155

¡ 16. 7. 1773 nar. Josef Jungmann,
spisovatel a literární vědec
(zemř. 14. 11. 1847) 250

¡ 22. 7. 1843 nar. Antal Stašek
(vl. jm. Antonín Zeman),
spisovatel (zemř. 9. 10. 1931) 180

¡ 24. 7. 1973 zemř. Adolf Hoffmeister,
malíř a spisovatel (nar. 15. 8. 1902) 50

¡ 31. 7. 1853 nar. Tereza Nováková,
spisovatelka (zemř. 13. 11. 1912) 170

Okénko do knihovny červenec
Cyklo P / Zdeněk Bělonožník

Pavel a Mirek jsou čerství vysokoškoláci, kterým na první pohled nic neschází. Žijí v okres-
ním městě kdesi na severu Čech a většinu volného času tráví v sedlech bicyklů. To, že jeden z
nich začne při trénincích vozit do Německa pervitin, je výsledek několika náhod. Jenže pro
Pavla se z pašování perníku nestane jen výnosný byznys, ale nevědomky i lék na bolístky do-
spívání. Snad proto neumí včas přestat, a jeho obchody se v cyklistickém oddíle provalí.

Jiné místo: netušili, co skrývá mlha / Kateřina Karolová

Mělo jít o pohodovou vyjížďku. Pak se ale objevila mlha... Thriller od české autorky z maleb-
ného prostředí Luhačovic.

Jelení vršek / Hana Marie Körnerová

Na konci 16. století na rodové sídlo v Čechách přijíždí mladá vdova z Francie. Chce uplatnit
své dědické právo. Na hradě ale vládne Jan, bratr zemřelého Viléma, a navíc sem v době mo-
rové epidemie přijíždí další příbuzní. Vztahy jsou napjaté a začíná jít o život.

Les v domě / Alena Mornštajnová

Říkají jí Cácora a vypadá to, že je na světě nedopatřením a jakoby navíc. Otec kamsi zmizel
při povodních, matka utíká před odpovědností k milencům a alkoholu – a Cácora zůstala viset
na krku nevraživé babičce, která obhospodařuje zahradnictví a je přesvědčená o tom, že
všechno špatné lze v životě jednoduše vyhubit jako žravé plzáky. Nebo o tom prostě nemlu-
vit. Jenže všude kolem je les, ve kterém se skrývá cosi hrozivého, a Cácora jednoho dne mlu-
vit začne…

Za sny / Karin Krajčo Babinská

Příběh Maxe a Marly. Muže, kterého vlastní způsob života dohnal na samé dno, a ženy překy-
pující sice energií a radostí ze života, ale ukrývající osudové tajemství. Jejich náhodné setká-
ní jim zcela změní životy. Vydávají se na společnou cestu bez cíle, aby nalezli ten nejcennější
poklad.

Zatmění / Jo Nesbo

Třináctý případ Harryho Holea. Harryho život je čím dál více v troskách a čas v případě
vraždy dvou žen mu odměřuje krvavý měsíc...



červenec 2023 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 27

Trenéři karate se účastnili školení
v Českých Budějovicích

Školení trenérů karate se konalo ve dnech
27.- 28.5.2023 ve Fight Clubu v Českých Bu-
dějovicích. Trenérský seminář organizovala
TMÚ Jihočeského svazu karate ve spolupráci
s TMK Českého svazu karate. Lektoři a dá se
říct nestoři českého karate pánové Bohumil
Koloc a Jiří Faktor měli praktickou přednášku
tréninku karate pro děti i dospělé cvičence a
předávali posluchačům bohaté zkušenosti ze
soutěžní kariéry v disciplíně kumite. Dalšími
lektory kata byli Iva a Lukáš Jandovi, dlouho-
letá trenérka státní reprezentace ČSKe kata a
několikanásobný Mistr ČR v kata. Přítomným
předávali nejen zkušenosti ze soutěžní sféry,
ale také metodiku tréninku, která se zabývá
problematikou výcviku začátečníků, a to pře-
devším u dětí a mládeže. Účastníci školení
ocenili srozumitelný a praktický přednes uve-
dené problematiky.

V závěru dne se konaly zkoušky na stupně
technické vyspělosti na 1. Kyu, pouze jedna
uchazečka, náročnou zkoušku splnila.

Školení se účastnili: jedna trenérka 1., 4.
trenéři II. třídy, 26 trenérů III. třídy a 6 nových
zájemců o licenci trenéra III. třídy z 9 Jihoče-
ských oddílů, dále pak z Red Gym Třebíč. Sa-
mozřejmě nechyběli ani naši trenéři: Martin
Hermann (organizoval jsem toto školení a také
se ho aktivně účastnil), Petr Zachař, Jaromír
Švenda a semináře se účastnil aktivně také Jan
Švenda, který ještě nesplňuje věkovou hranici,
ale již pomáhá s tréninkem dětí pod dohledem
zkušených trenérů.

Druhá část školení trenérů karate se kona-
la v neděli 28.5.2023 opět ve Fight clubu
v Českých Budějovicích. Seminář se zabýval
disciplínou kumite. Tuto část školení vedli
úspěšní reprezentanti v dané disciplíně trenér
naší mládeže Tomáš Hermann a Jiří Krych,
kteří předávali závodní zkušenosti účastníkům
školení. Tomáš se zaměřil na nácvik kumite
u dětí především hrou a Jirka pak pokračoval
v tréninku kumite pro závodníky.

Trenérský seminář se vydařil skvěle a všich-
ni účastníci byli velice spokojeni.

Poděkování všem, kteří se na tomto školení
trenérů podíleli, a také vedení Fight Clubu, kte-
ré poskytlo skvělé cvičební prostory i zázemí.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

Gratulace oddílu karate TJ Nové Hrady
Na začátku července si na speciální oslavě připomenou 30 let svého

fungování novohradští karatisté. Protože budu v tu dobu na dovolené
v zahraničí, rád bych i touto cestou oddílu karate TJ Nové Hrady a všem
jeho členkám a členům k tomu výročí pogratuloval.

Měl jsem možnost sledovat začátky karatistů, kdy jsme se společně
střídali ve školní tělocvičně. Již tenkrát jsem vnímal nejenom nadšení
trenérů i sportovců, ale i skvělou partu a chuť dosahovat na mety, které
se možná nejprve zdály vzdálené, ale které se postupně nejen naplňova-
ly, ale i překonávaly…

Díky vzájemnému kamarádství a zapojení některých lidí z basketu
do karate (a obráceně) jsme se také vypravili povzbuzovat tým na Mis-
trovství Evropy v Allkampf-Jitsu do Chomutova. Přes docela složité
cestování to nakonec byl jeden z mých největších sportovních a fanouš-
kovských zážitků. Medaile pro novohradské i jihočeské sportovce teh-
dy cinkaly a naše fandění tehdy strhlo i další výpravy…

V pozdějších letech se oddíl karate stal opravdu výkladní skříní no-
vohradského sportu, přicházely další velké úspěchy nejen na domácí,

ale i mezinárodní scéně. Nejen Martin a Tomáš Hermannové, ale i další
členky a členové oddílu přiváželi medaile a získávali cenné trofeje.

Především však nikdy nepolevilo nadšení a chuť všech trenérů vy-
chovávat další mladé adeptky a adepty karate. Po celé ty roky fungova-
la při trénincích i závodech disciplína, slušné chování a vzájemný
respekt. Během celých třiceti let také vždy platilo, že karate = slušnost,
řád a férovost. Vždy jsem proto rád chodil a chodím nejen na některé
závody, ale i na výroční schůze, abych trenérům i sportovcům všech vě-
kových kategorií popřál mnoho úspěchů a poděkoval za skvělou práci
s mládeží a výbornou reprezentaci města.

Do dalších let bych rád všem karatistkám a karatistům popřál přede-
vším to, aby pořád fungovali jako skvělá parta a aby je jejich sportování
dál bavilo. Trenérům děkuji za neúnavnou práci s mladými, funkcioná-
řům za zajištění fungování oddílu a sportovcům všech věkových kate-
gorií přeji mnoho zdraví, radosti z vlastního i týmového zlepšování a
mnoho sportovních úspěchů.

Tak ještě jednou vše dobré a hodně zdaru do další aktivity!
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Jan a Jaromír Švendovi na školení disciplíny kumte

Tomáš Hermann a Jiří Krych lektoři školení
trenérů discilíny kumite

Zleva Petr Zachař, Iva a Lukáš Jandovi, Martin Hermann a Jaromír
Švenda na školení trenérů karate v Českých Budějovicích
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TJ Nové Hrady zve

Tělovýchovná jednota Nové Hrady vás zve na

HUDEBNÍ POSEZENÍ
s Mílou Šobrem,

který zahraje dne

4. 7. 2023 od 18 hod.
na fotbalovém hřišti TJ

v rámci oslav 30. výročí od založení oddílu karate.

Srdečně zvou pořadatelé
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